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Milé čtenářky, milí čtenáři!
Rok utekl jako voda, a to i s prázdninami…nebyly náhodou 
kratší?

Určitě nebyly, ale i tak utekly, asi už by nás nebavilo být 
doma, toho jsme si za covidu užili dost a dost.

Život se vrátil do starých kolejí a školní rok plynul, den po 
dni, týden po týdnu, od akce k akci. Užili jsme si pobytů v příro-
dě, lyžařských výcviků i lyžařského zájezdu do Rakouska, výletu 
na Sněžku, tematického Fit týdne a Divadelního týdne, na faře 
jsme si připomněli pohnuté osudy našich novodobých dějin 
a největší výzvou byl pro nás školní ples žáků devátých ročníků.

Jak se povedl? Byl úžasný, nejen o něm, ale i o dalších ak-
cích si můžete přečíst v letošním čísle naší ročenky, kterou ve 
spolupráci s ostatními připravuje Mgr. Radka Pavlíková.

Kdo se podílel na klidném průběhu 
školního roku?
• Vedení školy: Mgr. Ivana Ullmannová, Mgr. Eva Srbová, 

Mgr. Lucie Koudelková

• 1. stupeň: Mgr. Lenka Březinová, Mgr. Alena Derková, 
Adéla Demuthová, Mgr. Kateřina Hlavínová, Edita Hovado-
vá, Mgr. Jana Jistebnická, Mgr. Veronika Jonášová, Markéta 
Juda, Mgr. Marta Kelnarová, Mgr. Kateřina Kůželová, Mgr. 
Monika Lohniská, Daniela Lechnerová, Bc. Jana Mundy, 
Eva Mužíčková, Mgr. Martina Nováková, Mgr. Kateřina 
Panochová Nábělková, Mgr. Petra Pallová, Mgr. Kateřina 
Peisarová, Mgr. Beáta Rosová, Mgr. Jitka Skýpalová, Mgr. 
Jana Soukupová, Naděžda Svobodová, Bc. Hana Šimsová, 
Bc. Kateřina Turková, Mgr. Dagmar Ullspergerová, Jana 
Weberová

• 2. stupeň: Ing. Vendula Benešová, RNDr. Anna Čermáková, 
Bc. Kateřina Divišová, Ing. Kateřina Havlátová, Mgr. Věra 
Hudečková, Mgr. Martin Holý, Bc. Jan Holý, Lukáš Holý, Mgr. 

Petra Jonášová, Mgr. Roman Klein, Mgr. Jan Kolář, Mgr. 
Veronika Lechnerová, Jiří Lubas, Mgr. Monika Malá, Mgr. 
Šárka Míčková, Mgr. Marie Nováková, Mgr. Radka Pavlíko-
vá, Mgr. Tereza Prášilová, Mgr. Jitka Predigerová, Mgr. Jana 
Smetanová, Radka Smetanová, Mgr. Helena Šnajdrová, 
Pavla Tichá, Ing. Lucie Zmrzlíková

• Speciální třídy: Mgr. Petra Blehová, PaedDr. Mgr. Lucie 
Vlachová

• Školní psycholog: Mgr. Kateřina Tomanová

• Školní družina: Mgr. Lenka Baxová, Zuzana Dardová, Bc. 
Kateřina Havlínová, Marcela Mazurová, Petra Netíková, 
Jana Řezáčová, Hana Smolíková, Zuzana Teplá, Jaroslava 
Valentová

• Asistenti pedagoga: Jitka Erbenová, Michaela Čápová, 
Eva Hlásná, Tereza Chlupáčová, Bc. Lucie Jelínková, Beáta 
Chejstovská, Ing. Eva Jandová, Eva Konečná, Martina Neu-
gebauerová, Johana Sedlárová, Bc. Hana Stupková, Šárka 
Zavadilová, Iva Vozábalová, Michaela Žílová

• Školní jídelna: vedoucí Pavlína Fraňková a kuchařky Marie 
Bacáková, Jana Bohuňková, Hanna Hordynská, Jana Miná-
řová, Pavla Pejřimovská, Marie Šišáková, Nikola Taizichová, 
Lucie Vondrová

• Hospodářka: Hana Vondráčková

• Provozní zaměstnanci školy: školník Petr Mišner, recepční 
Marie Zigová, uklízečky Margita Drobná, Eva Konečná, Jana 
Kratochvílová, Monika Malá, Jiřina Marková, Šárka Marko-
vá, Marie Mohylová, Jiřina Novotná, Maryna Petryshynets, 
Vitaliy Petryshynets

Všem pedagogickým i nepedagogickým zaměstnancům 
školy děkujeme a přejeme klidný a úspěšný nový školní rok!

Mgr. Ivana Ullmannová
ředitelka školy
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Jiří Havel

Tak už nám to začíná:
penál, knížky, svačina,
časně vstávat, brzy spát,
nahlas číst a pěkně psát,
potýkat se s číslicemi,
netoulat se nikde sami,
nezlobit a rovně sedět,
všechno umět, všechno vědět,
slušně zdravit, ne se rvát,
a zas brzy spát a vstát…

Po prázdninách škola zdá se
vždycky trochu přísnější.
Hlavní je, že za rok zase
budem o kus chytřejší.

Prázdniny skončily, zvonek zazvonil…
Tak nám to zase začalo. Jako každý školní rok se v září schází-
me s pocitem, že prázdniny nebyly tak dlouhé, jak bychom si 
přáli, a že nás čeká nekonečných deset měsíců dřiny. Setkání 
s kamarády a společné chvíle během měsíce září nám ale 
vždy pomohou chytit nový dech a najet na ty správné koleje. 
Je to čas ohlédnout se na letní zážitky, podělit se o zkušenos-
ti a zúročit je v novém školním roce.

Září

Příměstský tábor INDIÁNI
V týdnu 22.–26.8. 2022 proběhl v naší škole příměstský tábor 
Indiáni. Úvodem si děti zahrály seznamovací hru, byly rozděle-
ny do kmenů a určily si svá jména. Seznámili jsme je s tématem 
tábora a společně jsme vyrobili totemy, náhrdelník a další indi-
ánské dekorace. Hráli jsme různé hry ve třídě i venku.

Ve středu jsme jeli do indiánské vesničky v Růžové u Děčína. 
Zde nás přivítal Náčelník, který se nám věnoval celý den spolu 
se svými pomocníky. Nejdříve nás provedl vesničkou a hodně 
nám pověděl o indiánech a jejich způsobu života. Zhlédli jsme 
pěkné divadlo, děti si zasoutěžily a vyzkoušely si hod kopím 
a střelbu z luku. Také se naučily indiánské tance a písně. Celý 
program proběhl v přírodě a počasí nám přálo. Na závěr tábora 
jsme absolvovali povídání a ukázky lukostřelby pod vedením pí 
Růžičkové. Děti si střelbu z luku mohly i vyzkoušet. / Mazurová 
Marcela

Výstava Na plotě
Aby měli naši žáci příchod do školy veselejší, uspořádali jsme 
pro ně již tradiční výstavu „Na plotě“. Od 1. září tak zdobila oko-
lí školy spousta výtvarných děl našich žáků z prvního i druhé-
ho stupně. Doufáme, že se vám výstava líbila stejně jako nám, 
a těšíme se, jaká výtvarná díla vzniknou v letošním školním 
roce. Nápadů máme spoustu, tak teď jen s chutí začít tvořit. / 
Prášilová Tereza

Jak jsme se učili anglicky
Kurzy angličtiny s rodilým mluvčím na naší škole proběhly na 
konci prázdnin, a to ve spolupráci se společností EnglishFocus. 
Žáci byli rozděleni do 3 skupin podle věku a ve společnosti s ro-
dilým mluvčím si to velmi užívali. Museli mluvit anglicky, proto-
že jinak to nešlo. Týden angličtiny se žákům velmi líbil a byl pro 
ně nejen užitečný, ale i zábavný. Kurzy připravujeme na konci 
prázdniny každý rok. / Ullmannová Ivana
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Jiří Žáček

Na obloze tiše čtu si:
na jih odlétají husy.
Na zahradě za úvozem
jablíčka už zvoní o zem.
Na polích podzim hospodaří,
k večeru si mlhu vaří.

V průběhu prvního čtvrtletí jsme se vrhli do práce s plnou 
vervou. Vedle tradiční výuky proběhla na naší škole i řada 
zajímavých projektů, která žákům jistě zpestřila obyčejnou 
šeď běžných výukových dní. Ze všech aktivit bych ráda připo-
mněla staronový projekt Edison, který byl kvůli covidovému 
šílenství v minulých letech odsunut do pozadí, a projektový 
týden týkající se zdravého životního stylu. V letošním tématu 
se opravdu našel každý, a tak se do něho zapojily všechny tří-
dy od prvních až po deváté různými rozmanitými aktivitami. 
A samozřejmě i během říjnových a listopadových dnů jsme 
pořádali rozličné exkurze, kulturní akce a nezapomínali jsme 
ani na významné svátky a tradice, které je dobré neustále 
připomínat a udržovat u mladších generací v povědomí.

Podzim

Adaptační dny šestých ročníků
V týdnu od 26.9. proběhl v 6. ročníku náhradní program místo 
zrušeného adaptačního kurzu. V pondělí 26. září jsme se sešli 
před sportovní halou, kde jsme nakonec zůstali celé dopoled-
ne. První dvě hodiny žáci řešili zábavné kvízy, při nichž museli 
prokázat schopnost logického uvažování i vzájemnou spolu-
práci a v případě potřeby získat nápovědu ještě také fyzickou 
kondici. Následovala přestávka, malé občerstvení a poté se hrál 
turnaj ve vybíjené. S celkovými výsledky byly některé třídy spo-
kojené více, jiné méně, ale všichni si to maximálně užili a všem 
také patří náš dík za nasazení a bojovnost. V úterý 27. září ráno 
k naší velké nelibosti pršelo, ale pouze cestou autobusem, což 
se pochopitelně dalo vydržet. S příjezdem na parkoviště u hra-
du Házmburku se vyčasilo, takže jsme mohli směle vykročit ke 
zdolání před námi se tyčícího kopce. Nakonec jsme to zvládli 
všichni a z Bílé věže hradu se nám naskytl překrásný výhled do 
širokého okolí. Cesta dolů pak už pro nás byla pouhou hračkou. 
Oba dva dny se nám tedy vydařily, naši třídní učitelé nás pozna-
li zase z jiné stránky a i my jsme se o sobě dozvěděli zase něco 
nového. / Tichá Pavla

Návštěva Národního filmového muzea
V pátek 30. září jsme společně s 8. C a paní učitelkou Šimsovou 
vydali na výlet do Národního filmového muzea v Praze. Děti 
si poslechly výklad o historii filmu a animace a vyzkoušely si 
v rámci tvořivých dílen například ozvučit film, zanimovat pří-
běh nebo si promítat film přímo z filmového pásu. Všem se vý-
let moc líbil. / Šnajdrová Helena

Zářijová výtvarná výchova ve 4. B
Na začátku měsíce jsme kreslili portréty s brýlemi, ve kterých 
byly naše vzpomínky na prázdniny. Dále jsme se učili o střídání 
dne a noci, tak jsme si k tomu hned namalovali obrázky. Na 
konci měsíce byl státní svátek sv. Václava, a tak jsme si ho také 
zpodobnili. / Kůželová Kateřina

Projekt Edison
V měsíci říjnu jsme se v rámci projektu Edison po dvouleté od-
mlce opět dočkali velmi milé návštěvy. Ve druhém říjnovém 
týdnu se žáci naší školy mohli seznámit se zvyky a tradicemi 
hned čtyř zemí – Srí Lanky, Gruzie, Moldavska a Turecka. Srí 
Lanku nám představil Amaan, Gruzii Mariam, Moldavsko Mel-
da a Turecko Deren. Jejich prezentace byly oživením výuky 
a v dětech probudily zájem o jazyk při potřebě dorozumět se.

Zahraniční studenti byli ubytovaní v hostitelských rodinách, 
jimž patří velké poděkování za to, že studenty přijaly a staraly 
se o ně. Celý týden, který studenti v rámci projektu u nás ve 
škole strávili, byl završen páteční akcí „Global Village“. Zahra-
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niční studenti tak mohli opět představit svou zemi, tentokrát 
však za pomoci žáků devátých ročníků. Ti se společně s další-
mi žáky podíleli na tvorbě plakátů, výzdobě jednotlivých tříd 
reprezentujících dané země a připravili také jídla typická pro 
jejich zem, která byla k ochutnání. Prezentací zemí se ovšem 
účastnili také aktivně, a to svými tanečními vystoupeními, kte-
ré stihli ve velmi krátké době secvičit, aby je mohli mladším 
žákům předvést.

Všem žákům děkuji za krásný týden, který jsme si společně 
se studenty užili, učitelům děkuji za vstřícnost a v neposlední 
řadě patří velké díky vedení školy, které nám tuto akci umožnilo 
uskutečnit. Týden stál za to a nezbývá než se těšit na další nová 
setkání J / Nováková Marie

Jak jsme ve škole bubnovali
Dne 7. 10. na naši školu již podruhé přijel pan Zdeněk Roller, 
aby si s námi zabubnoval. Je to hudebník, který děti učí vnímat 
hudbu a zvuky pomocí hry na hudební nástroj nazývaný cajon 
(čte se „kachon“). Nejlepší na programu je, že všechny děti 
opravdu bubnují. Tentokrát si ho užily děti z 1. stupně. Příště se 
mohou těšit děti z 2. stupně. / Skýpalová Jitka

Budoucnost krajiny
Dne 14. 10. se na naší škole uskutečnil výukový program týka-
jící se naší krajiny. Děti ze 3. – 5. třídy si celé dopoledne s lek-
torkami povídaly, tvořily, plánovaly, sdílely a získávaly nové 
informace. Měly možnost se zamyslet nad svým oblíbeným 
místem, proč je oblíbené i nad případnými hrozbami pro toto 
místo v krajině. Téma společně zobecnily a převedly do diskuse 
nad možnostmi ochrany krajiny a předcházení jejího poškození 
a mizení. I když ochrana krajiny nepatří k běžným diskusním té-
matům dětí, program si užily a měly spoustu dobrých nápadů.  
/ Skýpalová Jitka

Centra aktivit ve 3. A
Před podzimními prázdninami jsme si ve třídě vyzkoušeli práci 
v centrech aktivit. Všechna centra byla zaměřena na orientaci 
v čase. Děti si vyrobily vlastní hodiny, vyřešily slovní úlohy, zo-
pakovaly si roční období i měsíce v roce. Práci v centrech si děti 
užily, moc hezky spolupracovaly, vzájemně si pomáhaly a nako-
nec svou práci dokázaly zhodnotit i obhájit. / Svobodová Naďa
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Dušička – Halloween  
– Día de los Muertos
Dne 31. 10. 2022 naši školu navštívilo šest duchů v rámci akce: 
Dušičky, Halloween a Día de los Muertos. Dívky z 9. A se pře-
vlékly do kostýmů, které symbolizovaly: Dušičky (Památka ze-
snulých) za Českou republiku, Halloween (USA, UK, Kanada) 
a Día de los Muertos (mexický svátek mrtvých).

Našich šest duchů přivedla průvodkyně duchů paní Iva Vozá-
balová. Duchové našim malým prvňáčkům, druháčkům a I. spec., 
vysvětlili pomocí prezentace rozdíl mezi těmito třemi svátky.

Následovala písnička z pohádky Coco a děti si zatancovaly 
společně s duchy. Všechny děti dostaly malý dáreček a ducho-
vé se vrátili do svého světa.

Moc děkujeme žákyním z 9. A za krásně připravené kostýmy 
- Zuzce Nemcové, Niky Hockové, Vendy Fischerové, Kiki Strán-
ské, Sophii Moses a Natálce Podroužkové. / Koudelková Lucie

Lentilková hodina ve 4. B
V listopadu jsme měli lentilkovou hodinu. Nejprve jsme si umy-
li ruce a poté pracovali s lentilkami. Zkoušeli jsme dělit lentilky 
do skupin (podle barev), udělali jsme si sloupcový graf od nej-
menšího počtu k největšímu. Dále jsme dělili do 4 skupin po 
stejném počtu lentilek a do 5 skupin, vyšlo nám dělení se zbyt-
kem nebo beze zbytku. Zkoušeli jsme ve čtvercové síti podle 
pokynů vytvořit obrázek. Dětem se hodina líbila a zvláště, když 
nakonec lentilky mohly sníst. / Kůželová Kateřina

Přírodovědná praktika 7. ročníku
V úterý 1. listopadu jsme v rámci přírodovědných praktik prožili 
příjemné a poučné odpoledne. Nejprve jsme vyrazili na krát-
kou podzimní vycházku do lesa. Zopakovali jsme si, proč se na 
podzim zbarvuje listí, proč listí ze stromů opadává, a sesbírali 
jsme si několik listů pro další zkoumání. Ve škole jsme se poté 
věnovali jeho mikroskopování. Pracovali jsme v příjemné at-
mosféře. / Benešová Vendula

Program Archevita v Roztokách u Prahy
Ve čtvrtek 3. listopadu jsme se dvěma třídami šestého roční-
ku navštívili Středočeské muzeum v Roztokách u Prahy. V zá-
meckém areálu je překrásná expozice věnovaná životu našich 
předků v období pravěku a raného středověku. Hned při vstupu 
jsme se ocitli v typickém obydlí mladší doby kamenné a pomo-
cí hologramu jsme mohli sledovat práce, kterým se tehdy lidé 
věnovali – například drcení obilí nebo tkaní látek. Také jsme 
si mohli prohlédnout nádoby a nářadí, které se dříve použí-
valy, nebo třeba pohřební výbavu. To vše pak bylo doplněno 
zasvěceným výkladem paní průvodkyně. Druhá část programu 
už byla interaktivní, kdy žáci v menších skupinkách vyhledávali 
informace z jednotlivých období a zapisovali je do pracovních 
listů. Zároveň si mohli vyzkoušet své znalosti ze školy prostřed-
nictvím kvízů a nakonec došlo ke společnému shrnutí získaných 
poznatků. Žákům se tento program velice líbil, takže ho zcela 
určitě doporučíme dalším třídám. / Tichá Pavla
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Jak jsme probrali baroko u nás v kostele
Aby žáci osmých ročníků (VIII. C a VIII. D) lépe pochopili barok-
ní architekturu, přípravu a způsob stavění, malířství, symboliku 
postav, předmětů na nástěnných freskách a prožili si příběh 
svatého Klimenta, strávili jsme společně v pátek 4. listopadu 
dvě vyučovací hodiny v našem kostele, kostele sv. Klimenta.

Nejdříve se všichni pohodlně usadili do úzkých dřevěných 
lavic v hlavní lodi kostela, rozhlédli se a následně se zaposlou-
chali do vyprávění paní PhDr. Petry Oulíkové, spoluautorky 
brožury Kostel sv. Klimenta Odolena Voda. Žáci se dozvěděli 
mnoho informací o zadavateli zakázky, investorovi, architekto-
vi, průběhu stavění, vnitřní výzdobě, kryptě i vysvěcení, či led-
novém požáru z roku 1763.

Všechna důležitá data si poctivě zaznamenávali, neboť se 
dále stanou předmětem projektového zpracování ve skupi-
nách, které budou následně před ostatními všichni prezento-
vat. Pojmy Kilián Ignác Dienzenhofer, malíř Jan Kuben, sochař 
Jan Hanika, freska, sv. Kliment, či Klement, symbolika kotvy, 
křídla, beránka, Klementinum, jezuité, mapa obcí, šest oltářů, 
varhany, Josef II. a mnohé další jsou nyní žákům lépe známy. 
Díky poutavému vyprávění, vysvětlování snad mnozí pochopi-
li, proč je náš kostel tak výjimečnou barokní památkou nejen 
v našem městě, ale v celé republice.

Děkujeme paní doktorce PhDr. Petře Oulíkové za ochotu 
nám kostel otevřít a provést nás barokním chrámem sv. Kli-
menta. / Predigerová Jitka

Družinové mlsání
V pondělí 7. 11. proběhlo ve školní jídelně ,,DRUŽINOVÉ MLSÁ-
NÍ“. Maminky (i některé babičky) napekly různé dobroty, které 
ráno donesly do školní družiny. Odpoledne se rodiče s dětmi  
sešli ve školní jídelně na vzájemném  ochutnávání svých výrob-
ků. K mlsání dostali všichni kávičku nebo čaj. U každé dobroty 
byl i recept. Bylo to příjemné podzimní odpoledne. Všichni si 
nejen zamlsali, ale i popovídali. / za školní družinu Marcela Ma-
zurová

Projektový týden 7.-11. 11. „FIT TÝDEN“
Dnešní společnost je plná nezdravého životního stylu. Proto 
jsme v uplynulém týdnu na naší škole zařadili do výuky téma - 
zdravý způsob života. Napříč všemi předměty se žáci seznamo-
vali se zásadami zdravého a harmonického rozvoje osobnosti. 
Vytvářeli plakáty, na kterých se snažili ztvárnit vše, co souvi-
sí s tělesným a duševním zdravím. Ve školní kuchyňce si sami 
vařili, pekli a ochutnávali zdravé pokrmy. Sestavovali recepty 
a učili se, jak připravit správně vyváženou stravu i zdravě mlsat. 
Plnili sportovní výzvy venku, na sportovištích i na chodbách 
školy. Také o přestávkách sportovali ve velké i malé tělocvičně, 
kde byla připravena překážková dráha. Zamýšleli se nad svým 
způsobem života a zjišťovali, co je potřeba změnit. Tímto téma-
tem jsme se snažili ukázat správný životní směr a postoj.
Známé heslo od zakladatele sokolnického hnutí Miroslav Tyrše 
„Ve zdravém těle zdravý duch“ nepřestane nikdy platit! / Míč-
ková Šárka

Podporujeme zdravý životní styl

Když to jde, sportujeme…. A nejen z důvodu zdravého život-
ního stylu, ale i pro dobrou věc. V září jsme se zúčastnili akce 
TeriBear hýbe Prahou. A tak jsme společně s dalšími dětmi 
a vyučujícími z naší školy naběhali 240,5 km a tím přispěli 6 
000,-Kč na podporu dětí s postižením. Jindy jsme vyjeli bruslit 
na zimní stadion nebo v rámci Fit týdne v době tělesné výcho-
vy nachodili 5 km a sportovali, kdy to šlo. Pohyb je jen jednou 
součástí životního stylu, proto i také vaříme podle zdravých, ale 
chutných receptů. Též společně řešíme otázky ekologické, tří-
dění odpadů, šetření energiemi… a žijeme kulturou. Jezdíme 
do divadla, chodíme na výstavy a do muzeí a v neposlední řadě 
děláme dobré skutky nejen tím, že sportujeme, ale třeba tím, 
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Rituály pro zdraví
V rámci FIT týdne jsme se 
v 7. A seznámili s rituály 
pro zdraví (viz. plakát níže). 
Každý dostal za úkol násle-
dujících 5 dní sledovat své 
„zdravé“ návyky a zapisovat 
například kolik hodin denně 
spí, složení snídaně, oběda 
a večeře, kolik sní denně 
porcí ovoce a zeleniny, kolik 
sklenic vody každý den vypi-
je, jakou fyzickou aktivitu za-
znamená, kolik času tráví na 
PC, mobilu, TV a jak tráví čas 
2 hodiny před usnutím.

Po vyhodnocení a porovnání výsledků si každý dal předse-
vzetí, co zkusí zlepšit. Všichni by potřebovali zařadit více ovoce 
a zeleniny do jídelníčku, zredukovat hodiny strávené u elektro-
niky a zařadit nějakou fyzickou aktivitu. Pouze 3 žákyně z 25 
žáků před spaním čtou a nesledují mobil, PC nebo tablet. / 
Zmrzlíková Lucie

Cesta za svatým Martinem
Rok se s rokem sešel a v pátek 11. 11. jsme opět oslavili svátek 
sv. Martina. Pro žáky 1.–3. ročníků si žáci 9. tříd připravili cestu, 
při které děti plnily různé úkoly od hodu podkovou až po uče-
ní básniček. Na konci cesty je čekal svatý Martin, od kterého 
dostaly za splněné úkoly sladkou odměnu. / Koudelková Lucie

Filmová noc ve škole
Spát ve škole? Na vlastním polštáři? Nebo ve spacáku? To není 
možné. Ale ano, je. Stačí uspořádat filmovou noc ve škole.

Pak už se jenom sejdete před školou vybaveni spacákem, 
karimatkou a dobrým jídlem od maminky a můžete začít, stej-
ně jako my v pátek 11. 11. Hráli jsme různé hry, zpívali kara-
oke, dívali se na filmy, ujídali připravené dobroty. Spát jsme 
šli opravdu hodně pozdě :). V sobotu jsme po sobě zahladili 
všechny stopy a vydali se k domovu dospat chybějící hodiny 
spánku. Bylo to moc fajn, takže už plánujeme jarní setkání ve 
škole nad různými hrami. A taky přes noc. / Smetanová Jana

Za peklem na hrad Houska
Dne 29. 11. se třetí třídy vydaly na celodenní výlet na hrad 
Houska, kde na ně čekalo „opravdové peklo“. Cesta školním au-
tobusem trvala hodinu a krásně utekla. Na hradě na nás čekal 
pan kastelán a srdečně nás vítal. Poté jsme společně vstoupili 
do hradu a začala prohlídka plná fascinujících informací a zá-
had. Ta nejzajímavější byla zmínka o průrvě do pekel, na které 
údajně hrad stojí. Také proto se hradu Houska říká „Brána do 
pekel“. Celý výklad s prohlídkou trval téměř hodinu a poté nás 
čekalo sestoupení do „pekla“. Naše nebojácné děti sestoupily 
do pekel téměř všechny a všechny se nám také vrátily. Po pro-
hlídce hradu jsme se vydali na cca 2,5 km procházku lesem zpět 
k autobusu. Na konci cesty čekalo děti luštění křížovky. Po jejím 
úspěšném zvládnutí pak už jen najít schovaný poklad a jelo se 
zpátky domů. Všem dětem se podařilo tajenku vyluštit, najít 
poklad, a tak jsme opět společně mohli odjet zpátky do školy. 
/ Havlínová Kateřina

že jsme v zimě zanesli potravu zvířátkům do lesa nebo podaro-
vali lidičky v domě seniorů malými dárky k Vánocům.

Zdravý životní styl, chování a úctu k sobě navzájem i ostat-
ním podporujeme, jak se jen dá… / Blehová Petra a děti ze 
II.spec. třídy
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František Hrubín

Zmrzl rybník, struha,
už je zima tuhá.
Led už drží na kaluži,
kdo tam bruslí, ať se tuží.
Už je sněhu převelice,
nebojím se metelice.
Ať si hvízdá meluzína,
jenom když je prima zima.

Konec roku přinesl naší škole velké množství akcí pojících se 
s Vánocemi a časem adventu. Nejkrásnějším počinem letoš-
ních Vánoc byl jistě Dobrý skutek, který jsme vyhlásili v rám-
ci projektu Hrdá škola. Ať už to bylo předvánočním časem, 
anebo prostě naše děti rády dělají někomu radost, zapojily 
se do této výzvy opět všechny třídy a to s velmi různorodý-
mi nápady. Nesmím opomenout ani vánoční koncert, který 
také pořádala naše škola a který sklidil velký úspěch. Ostatní 
zimní měsíce již byly vyplněny prací, a také mnohými spor-
tovními aktivitami, které zima nabízí. Vedle našich hor se tak 
letos naši vášniví lyžaři podívali i do rakouských Alp.

Zima

Dobrý skutek na Vánoce
V rámci projektu Hrdá škola jsme se v průběhu prosince zú-
častnili akce Dobrý skutek na Vánoce. Děti z prvního i druhého 
stupně se zamýšlely nad tím, co to ten dobrý skutek je a jaké 
dobré skutky by mohly pro své okolí udělat. A protože jsou děti 
z naší školy velmi šikovné, tak se jim podařilo provést opravdu 
krásné dobré skutky.

Vybíraly se dobroty, hračky a peníze pro psí a kočičí útulky. 
Naši žáci také nezapomněli na hendikepované a staré pejsky 
a přes stránku Donio.cz na ně poslali 1000 korun. Lesním zví-
řátkům a ptáčkům děti také nadělily něco dobrého k snědku. 
Děti ze 7. B se mimo jiné složily na oběd pro lva z pražské zoo-
logické zahrady. 

Žáci 6. B krásným plakátem poděkovali našim kuchařkám 
za to, jak nám dobře vaří. Jiní žáci také svými vystoupeními, ná-
vštěvami, přáníčky a výrobky potěšili seniory z denních stacio-
nářů, hospiců a domovů důchodců. Dětem z dětského domova 
určitě udělala radost přáníčka vyrobená žáky naší školy. Dalším 
dobrým skutkem byl také úklid okolí naší školy, dětských hřišť 
a Malého háje.

Mikuláš
Dne 5. 12. chodí za všemi dětmi Mikuláš se svou družinou, aby 
zhodnotil, jak byly celý rok hodné. Ani na naší škole se na tuto 
krásnou tradici nezapomnělo a žáky 1.-3. tříd navštívil Mikuláš 
s andělem a čertem přímo ve třídě. Děti byly náležitě připrave-
né a řekly básničku, za kterou dostaly sladkou odměnu.

Letos na děti ze školní družiny čekalo ještě jedno překvape-
ní v podobě plnění úkolů od Mikuláše, anděla a čerta. Všechny 
děti si to krásně užily a už teď se těší, co si pro ně Mikuláš na-
chystá příští rok. / Koudelková Lucie

Děti z druhé třídy vy-
ráběly ozdoby a přání pro 
zaměstnance a pacienty Fa-
kultní nemocnice Bulovka, 
třeťáci pořádali vystoupení 
pro děti z mateřské školy 
a z první třídy a pro zaměst-
nance Aera. Žáci prvního 
a druhého stupně potěšili 
nejen své spolužáky, ale i širší 
veřejnost vánoční koncertem 
v kostele sv. Klimenta. Někte-
ří deváťáci věnovali svůj čas 
sbírce trvanlivých potravin 
a oblečení pro bezdomovce, 
jiní přišli potěšit nemocnou 
Martinku na Mikuláše.

Nadaci Nedoklubko naši 
žáci podpořili svým během 
či chůzí v akci ,,Vánoční vý-
zva naší školy‘‘ a bývalé žá-
kyni ZŠ Vítězslava Hálka při-
spěli na tisk její vlastní knihy.

Všechny děti musíme pochválit, jak poctivě se do akce Dob-
rý skutek na Vánoce zapojily. / Šnajdrová Helena



9

Vystoupení 3. C pro AERO Vodochody
V letošním adventu se obnovila spolupráce mezi naší školou 
a AEREM Vodochody. Ve čtvrtek 8. 12. vystoupila třída 3. C s pí 
učitelkou Jonášovou na předvánočním setkání zaměstnanců. 
Ve venkovních prostorách nás přivítala paní Kalousová a s ní 
i Mikuláš s čertem a andělem. Třída za doprovodu kytary a Or-
ffových nástrojů vystoupila se 7 písněmi, které byly laděny 
předvánočně i nevánočně. Děti si nacvičily např. píseň z Kocou-
ra Modroočka Tlapky klást potichu. Vystoupení zakončila píseň 
Tisíc andělů od Čechomoru. Diváci se usmívali a tleskali a do-
dávali tak energii našim zmrzlým prstům na rukou a na nohou. 
Po vystoupení byla celá naše třída pozvána k lákavému občer-
stvení a děti také navíc k vánočním dílničkám. Všichni jsme se 
zahřáli horkým jablkem, ochutnali jsme i trdelník. Při zpáteční 
cestě ke škole jsme už byli plní zážitků a věříme, že jsme divá-
kům udělali radost. / Jonášová Veronika

Den svaté Lucie
Dne 13. prosince navštívily děti na naší škole tři svaté Lucie, 
které z žáků na prvním stupni vymetávaly zlo a špatné vlast-
nosti.

Díky lidovým tradicím si svatou Lucii můžeme každý rok 
připomenout. V předvečer svátku svaté Lucie chodily totiž po 
vesnicích tzv. Lucky v bílých řízách a se zakrytými obličeji, buď 
přes ně měly bílou látku, nebo zobák. Lucky kontrolovaly, zda 
mají lidé doma pořádek a zda ženy nepracují. Nesmělo se prát 
prádlo, drát peří či tkát. / Koudelková Lucie

Vánoční besídka s tvořením u Veverek
Nastal čas vánoční a s ním 
přichází i čas slavnostních 
posezení a besídek. Jedna 
taková se 7. prosince 2022 
odehrála i u nás, u Veve-
rek. Děti si pro rodiče při-
pravily několik básniček 
a písniček a vyrobily jim 
přáníčko, kam napsaly, 
co rodičům přejí. Po vy-
stoupení na děti a rodiče 
čekalo společné tvoření. 
Děti i rodiče si mohli vy-
tvořit andělíčka z těstovin. 
Připravené byly vánoční 
sádrové odlitky, které si 
mohl každý dle své fan-
tazie vybarvit. A jako po-
slední bylo možné vyrobit 
si „sněžítko“. Celou akci 
provázela skvělá nálada. / 
Havlínová Kateřina

Adventní Seiffen
Ve středu 7. 12. 2022 se žáci 
2. stupně zúčastnili výletu do 
Německa. Nejdříve jsme se 
zastavili v muzeu hraček, kde 
žáci mohli obdivovat krás-
né dřevěné hračky, které se 
zde vyrábějí. Poté jsme při 
procházce zasněženým Sei-
ffenem nasáli vánoční atmo-
sféru u krásně nazdobených 
stánků s vánočním zbožím 
i občerstvením. Žáci dostali 
rozchod, při kterém si mohli 
něco koupit i zkusit si konver-
zovat v němčině J . / Koudel-
ková Lucie
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Hodina moderní chemie
Dne 14. 12. 2022 se žáci 9. ročníků zúčastnili „HODINY MO-
DERNÍ CHEMIE“ (realizované lektory VŠCHT v rámci projektu 
STEP – Krok k popularizaci vědy a výzkumu) na téma Úvod do 
chemie. Žáci si prostřednictvím efektivních demonstračních 
pokusů připomněli různé chemické procesy i chemické látky 
a jejich použití.

Jako první pokus nám lektoři předvedli semafor. Tento po-
kus byl zaměřený na oxidaci a redukci indigokarmínu. V dalším 
pokusu nám ukázali rozdílné barvy iontů kovů a jejich využití 
při plamenových zkouškách případně u ohňostrojů. Dále jsme 
pozorovali hoření papíru, vaty a nitrocelulózy. Zapálili nám čer-
ný střelný prach a vysvětlili nám, proč jsme neslyšeli detonaci. 
Vyrobili sloní zubní pastu. Pomocí suchého ledu nám ukázali 
„filmovou mlhu“. Dále nám objasnili tzv. Leidenfrostův jev, kte-
rý jim byl ukázán při polití kapalného dusíku na ruku. Nakonec 
použili lektoři kapalný dusík (jako chladící médium).

Myslím si, že se žákům hodina moderní chemie líbila a že 
jsme si ji společně všichni užili. / Čermáková Anna

Máte slovo s Kateřinou Duškovou
Ve čtvrtek 15. 12. si třídy 9. C a 9. D vyzkoušely, jaké je to být 
součástí pořadu „Máte slovo!“  Dramaturgyně tohoto pořadu 
Kateřina Dušková nás navštívila ve škole. Žáci nejprve absol-
vovali besedu na new fakes a poté si zahráli na pořad „Máte 
slovo“. Za témata si žáci vybrali „Duševní zdraví“ a „Sexuální 
orientace“. Zapojovali se do diskuse, vzájemně si argumento-
vali a komunikovali na daná témata pod vedením Kateřiny Duš-
kové. Žákům se tento program velice líbil a doufáme, že si ho 
užili. / Malá Monika

Betlémské tvoření
V letošním školním roce přibyla krásná vánoční výzdoba nejen 
před naší školou, ale i na Horní náměstí našeho města. Vybra-
ní žáci 2. stupně pomohli akademické malířce Ivě Simoně Ko-
nečné s přípravou barevných ploch na nově vznikající betlém, 
který se stal vánoční dominantou náměstí. Druhý betlém, kte-
rý vznikl jako kolektivní práce žáků druhého stupně, už sloužil 
jako výzdoba jen před školní budovu. Oba tyto betlémy vznikly 
i díky spolupráci s Art – reuse centrem z pražského Žižkova, od 
kterého jsme pro školu získali zdarma mnoho výtvarného ma-
teriálu. / Tereza Prášilová

Vánoční koncert

V úterý 20. 12. 2022 se uskutečnil v kostele sv. Klimenta v Odo-
leně Vodě vánoční koncert žáků naší školy. Pod vedením paní 
učitelek Moniky Lohniské, Marie Novákové a Kateřiny Hlavíno-
vé vystoupili žáci 4. C a 7. C a pěvecký kroužek. Klasické koledy 
i písničky s vánoční a zimní tématikou zazněly v kostele nejprve 
dopoledne pro žáky školy a od 17:00 proběhl koncert pro veřej-
nost, kde ještě navíc vystoupili bývalí žáci naší školy Jára Diviš 
a Tereza Doležalová. / Koudelková Lucie
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Šestajovice 1. D a 1. B
V pátek 13. 1. 2023 byli prvňáčci z 1. B a 1. D na exkurzi v Šes-
tajovicích, kde navštívili svíčkárnu a čokoládovnu. Ve svíčkár-
ně nás přivítala paní majitelka s kolegou a děti zhlédly video 
o celé výrobě svíček. Všichni jsme si vyrobili svíčku, vykrojili 
mýdlo a naplnili sáček přírodní koupelovou solí. Potom jsme 
šli do čokoládovny, kde jsme měli povídání o čokoládě. Poté 
jsme si vyrobili zdobenou čokoládu a dostali jsme čokoládové 
míchátko. Po čokoládovně si děti prohlédly i pohladily zvířátka 
v minizoo. Na závěr si děti mohly nakoupit v obchůdku. / Ma-
zurová Marcela

Návštěva Planetária Praha
V lednu, hned z kraje nového roku, jsme se s žáky pátých roč-
níků vydali na návštěvu Planetária v Praze. Zúčastnili jsme se 
programu „Kde začíná Vesmír“, který nás provedl nejen po 
noční obloze, ale dozvěděli jsme se i něco o vzdálených gala-
xiích a jakým způsobem měříme vzdálenosti mezi jednotlivými 
planetami, hvězdami apod. Nyní už víme, jak se můžeme ori-
entovat pomocí noční oblohy, vyznáme se v souhvězdích a do-
kážeme je správně identifikovat. Také víme, jakým způsobem 
probíhá komunikace mezi kosmonauty a lidmi v NASA nebo jak 
dlouho by trvalo se dostat k nejbližší hvězdě mimo naši Galaxii. 
Samozřejmě jsme zjistili také to, jak dlouho obíhají jednotlivé 
planety okolo Slunce, jaké jsou jejich vlastnosti a proč není Plu-
to planetou.

Celé dopoledne se moc povedlo a žáci, z nichž někteří byli 
v Planetáriu poprvé, byli moc spokojení. / Lechnerová Daniela

Společné čtení 2. A a 8. B
Poslední únorový den (tj. úterý 28. února) patřil společné čet-
bě dvou tříd, a to 2. A a 8. B. Žáci z 8. B navštívili své mladší 
spolužáky, přinesli jim ukázat své oblíbené knížky a něco jim 
z nich také přečetli. Děti z 2. A svým starším spolužákům na 
oplátku představily svoje knihy a také jim z nich něco přečetly. 
Žáky obou tříd společné čtení bavilo, mimo čtení si také spolu 
popovídali a něco nového se o sobě dozvěděli.

Na konci hodiny si malé i velké děti namalovaly obrázky a na 
památku si je mezi sebou vyměnily. Při rozloučení pak osmáci 
své mladší spolužáky za jejich čtení pochválili, ale zároveň jim 
i doporučili, aby čtení trénovali a nezapomínali číst každý den. 
/ Mužíčková Eva, Šnajdrová Helena

Den Dvojčat
Díky nápadu Hrdé školy jsme na naší škole zažili další báječ-
ný den. Jednalo se o Den dvojčat, kdy naše děti a učitelé ve 
stejném účesu či oblečení vytvořili originální dvojčata, trojčata 
a někdy i čtyřčata. / Šnajdrová Helena
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Vládce Zimy
Zimu a sníh mají děti 
rády. I když si sněhu v na-
šem městě letos moc 
neužily, dokázaly při spo-
lečné práci vytvořit krás-
né „VLÁDCE ZIMY“. Na 
nástěnce jsme je pak do-
plnili krátkými rýmovač-
kami o zimě, které děti ze 
2. C tvořily v rámci výuky 
českého jazyka ve dvoji-
cích. / Nováková Martina

Vítězslav Hálek

Přilétlo jaro zdaleka
a všude plno touhy,
vše tlačilo k slunci ven, že snilo sen tak dlouhý.
Vylítly z hnízda pěnkavy a drobné děti z chýše,
a pestré kvítí na lukách přesládlou vůni dýše.
Z větví se lístek tlačí ven a ptáčkům z hrdla lásky,
a v ňadrech v srdci mlaďounkém – 
tam klíčí poupě lásky.

Jarní měsíce byly v uplynulém školním roce doslova nabyté 
událostmi. V březnu jsme se věnovali divadlu. Tento tema-
tický týden umožnil velké možnosti realizace. A tak se hrálo 
divadlo, povídalo o divadlu, vytvářely se kulisy a masky... 
S nastupujícím pěkným počasím se také více jezdilo a již 
tradičně od května řada tříd využila možnosti zpestřit si vý-
uku mimo školu. Školy v přírodě jsou u nás velmi oblíbené 
a zúčastňují se jich nejen třídy prvního stupně, ale velice 
rády vyjedou i ty větší, druhostupňové. Vedle těchto akcí se 
ale snažíme nezapomínat na preventivní programy a stále 
udržujeme i tradiční osvědčené akce jako je například Noc 
s Andersenem. Organizačně a s největším očekáváním byla 
však v letošním jaře představena jedna novinka – Školní ples 
pro deváté ročníky. Nápad na realizaci vzešel od samotných 
studentů a díky velkému nasazení organizátorek se podařil 
a sklidil velký sukces. Jistě se proto zařadí v dalších letech 
mezi pravidelné školní akce.

Přilétlo jaro zdaleka

Karneval školní družiny
Dne 4. 3. 2023 se v Santa Music Clubu konal karneval školní 
družiny. Společně s dětmi a jejich rodiči jsme si užili zábavné 
odpoledne plné soutěží a hudby.

Na přelomu měsíce března a dubna proběhly ve školní dru-
žině velikonoční dílny. V některých odděleních se dílen zúčast-
nili i rodiče. Vyráběly se zajímavé jarní a velikonoční dekorace. 
/ Školní družina
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Jak jsme hráli divadlo…
V rámci divadelního týdne děti vyráběly kulisy, malovaly loutky 
a pak hlavně: hrály divadlo. Po přepsání a nastudování scéná-
ře si vyzkoušely, že to není tak jednoduché, jak vypadá. Měnit 
podobu a barvu hlasů, pozměnit melodii a intonaci, včas v roli 
reagovat, leckdy i improvizovat a třeba i využít různých rekvizit 
k dotvoření atmosféry, např. použít plech k vytvoření efektu 
bouřky. To vše si vyzkoušely a také předvedly mladším spolu-
žákům několika tříd z 1. stupně. / Blehová Petra a děti ze II. 
speciální třídy

Divadelní týden
V týdnu od 6. 3. proběhl  
v naší škole DIVADELNÍ 
TÝDEN. Tematicky byl 
zvolen při příležitosti 155. 
výročí položení základ-
ního kamene Národního 
divadla a 40. let otevření 
Nové scény ND. Téma DI-
VADLO se prolínalo všemi 
předměty. Žáci se učili 
slušnému chování v di-
vadle, vyzkoušeli si balet, 
pantomimu, dramatizaci 
pohádek, vyráběli loutky, 
masky, kulisy, divadelní 
scény, navštívili divadelní představení, povídali si o divadle ve 
starověkém Řecku, četli si divadelní scénáře nebo sehráli diva-
dlo pro mladší spolužáky. / Srbová Eva
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Divadelní týden  
v hodinách českého jazyka 7. B a 7. D
Co by se stalo, kdyby se v jedné pohádce sešli Manka, Rumbu-
rak, kočička a Zlatovláska, nebo Budulínek, šíleně smutná prin-
cezna, Cipísek a Karkulka?

A to byl náš úkol v rámci divadelního týdne. Rozdělili jsme 
se do skupin, každá dostal 4 pohádkové postavy a měla vytvo-
řit nový příběh těchto popletených postav. Ale nejen vymyslet, 
propojit tyto postavy, vytvořit pro ně dialogy, ale nakonec také 
příběh sehrát a vyzkoušet si jaké je to být hercem/herečkou. 
A protože správný herec musí vždy rozmluvit svá mluvidla, ne-
chyběly ani jazykolamy J.

Také jsme si objasnili, kdo je dekoratér, vlásenkář,... Prošli 
jsme se divadlem a vysvětlili si pojmy jako parter, lože, foyer... 
Už také víme, co je generálka, premiéra, repríza i derniéra.

Ve skrývačce jsme rozluštili názvy pražských a mimo praž-
ských divadel, a nakonec jsme se do jednoho z nich vydali, pra-
covali jsme s divadelním programem, našli si představení, na 
mapě trasu a objednali si vstupenky pomocí e-mailu. / Smeta-
nová Jana

Za umění do vězení
V průběhu měsíce února a března se žáci 7.-9. ročníku zúčastni-
li workshopu na místní faře.

Děkujeme panu Kamilu Vrzalovi, že nám poskytl farní sál 
a finanční prostředky v rámci projektu Otevřená středa, do kte-
rého patří právě i tyto lekce.

První bylo téma „Za umění do vězení“, aneb co se dělo za 
totality. Učebnou se žákům  stal farní sál zdobený obrazy pana 
Václava Sokola, autora vodolského betlému. Jeho zmenšeninu 
uprostřed našeho kruhu žáci měli stále před očima. Seminář 
vedla lektorka paní Jája Trojanová formou dramatické výchovy, 
kdy žáci prostřednictvím prožitku si osvojovali vědomosti z ob-
dobí od 2. světové války do roku 1989, do sametové revoluce.
„Rozloženou naši vlajku jsme lemovali kousíčky ostnatého drá-
tu, naše postavy tvořily pomyslné světové strany. Rozhodovali 
jsme se, na kterou se přiklonit a proč. Tímto jsme pochopili, že 
západní hranice byly pro občany komunistického Českosloven-
ska neprodyšně uzavřeny ostnatými dráty. Díky skládání bás-
ně Čím jsem dnes a Čím jsem mohl být tenkrát jsme si udělali 
obrázek, co vše bylo zamlčováno, zakazováno, nebylo vhodné. 
Přečetli jsme si báseň Ivana Martina Jirouse Magor dětem 
z května 1983 psanou ve vězení. Byl to rozhovor Františky 
a Marty. Nesměla se publikovat a my si vysvětlovali proč. Dále 
jsme dostali 10 otázek a nedokázali na ně odpovědět. Zdály se 
nám úplně nesmyslné. Paní lektorka nám dovysvětlila, jak byli 
mnozí autoři vyslýcháni a  stále dokolečka jim byly pokládány 
nelogické otázky. př. Kdy jste zemřel? Absurdní.

Na závěr si každý z nás vylosoval z červené obálky lísteček, 
přečetl jméno pronásledovaného, jeho povolání a položil na 
vlajku. Mezi jmény jsme zaslechli právě i pana Václava Sokola. 
Tečkou se stalo malinké prověření paní lektorkou, zda jsme po-
zorně naslouchali. My jsme si dokázali zpětně vysvětlit pojmy 
př. underground, Charta 77, cenzura nebo železná opona.“

Predigerová Jitka, VIII. D

Na tento seminář plynule navázal tematicky další, a to pod 
názvem „Fronta na maso – Stalinův pomník“. Tentokrát se žáci 
seznámili s temnou dobou 50. let, s výstavbou památníku Stali-
na na Letné, s jeho osudem a historií. Téma velmi náročné a ne 
moc veselé, ale patří k naší historii.

Setkání s bývalými zaměstnanci
Ve středu 15. 3. 2023 proběhlo na ZŠ Vítězslava Hálka Odolena 
Voda tradiční setkání s bývalými zaměstnanci školy. Po úvod-
ním přivítání paní ředitelkou bylo připravené malé překvapení 
v podobě vystoupení pěveckého sboru pod vedením paní uči-
telky Kateřiny Hlavínové. Bylo to krásné odpoledne plné vzpo-
mínek ve skvělé společnosti a těšíme se na další setkání za rok. 
/ Koudelková Lucie
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Rock your socks!
V úterý 21. 3. jsme si v hodině anglického jazyka s žáky 6. C, 7. 
B, 8. A a 9. A připomněli Světový den Downova syndromu, také 
známý jako „Ponožkový den“. Datum není vybrané náhodou. 
Symbolicky odkazuje na podstatu této geneticky podmíněné 
anomálie, trizomie 21. chromozomu - a tak tedy dvacátý první 
den třetího měsíce.

Světový den Downova syndromu je příležitostí pro několik 
milionů osob s Downovým syndromem, pro jejich rodiny, blízké 
a přátele po celém světě poukázat na pozitivní i problematické 
aspekty, které s sebou přináší život s chromozomem navíc. Cí-
lem je poukázat na skutečnost, že všichni lidé s Downovým syn-
dromem by se měli, stejně jako ostatní, s případnou adekvátní 
podporou plně účastnit rozhodování o záležitostech ovlivňují-
cích jejich životy. / Smetanová Radka

Opera nás baví
Dne 21. 3. jsme na naší škole přivítali vzácného hosta - operní 
pěvkyni Danuši Vilímkovou Slachovou. Paní Vilímková Slachová 
je sopranistkou Národního divadla a přijela, aby žákům přiblí-
žila Národní divadlo z trochu jiného pohledu, než jsou zvyklí. 
Nejprve společně s žáky připomněla historii Národního diva-
dla, od vzniku budovy až po současnost. Žáci však mohli díky 
poutavému vyprávění nahlédnout také do zákulisí Národního 
divadla. Dozvěděli se, jak to vypadá a funguje na jevišti, uvě-
domili si, kolik profesí se za takovým divadelním představením 
skrývá. Žáci si také mohli v praxi vyzkoušet správnou pěveckou 
techniku a práci s dechem. Samozřejmě si také vyslechli úryvky 
z těch nejznámějších oper a většinou je také úspěšně dokázali 
přiřadit patřičnému hudebnímu skladateli. Myslím, že v mno-
hých tento netradiční zážitek dlouho přetrvá a doufám, že as-
poň některé žáky paní Vilímková Slachová motivovala k návště-
vě operního představení. / Nováková Marie

Veselé zoubky v první třídě
Ve středu 22. 3. 2023 proběhl v našich prvních třídách preven-
tivní program „Veselé zoubky“, který pro děti připravila DM dro-
gerie markt s.r.o. Jeho cílem je pomoci dětem a jejich rodičům 
zorientovat se v oblasti prevence zubního kazu a správné péče 
o chrup dětí. Zubní kaz i dnes stále patří k celosvětově nejrozší-
řenějším infekčním onemocněním. Právě ve věku od 6 let si děti 
vytváří návyky, které si nesou do svého budoucího života.

Děti si s paními učitelkami povídaly o tom, proč je důleži-
té se o zuby starat, chodit na preventivní prohlídky k zubaři 
a ukázaly si, jak zoubky správně čistit. Při práci s interaktivním 
programem si vyzkoušely udělat zdravý nákup a čekala je také 
pohádka s Hurvínkem a Máničkou. / Pallová Petra

Chemické divadlo
Žáci a žákyně prvních ročníků se zúčastnili představení che-
mického divadla „Posviť si citronem na duhu“ vedeného paní 
Květou Stejskalovou z Ústavu fyzikální chemie Jaroslava Hey-
rovského AV ČR, v. v. i. Představení trvalo 45 minut. Žáci se se-
známili s chemií a profesí vědce přes jednoduché pokusy.

Paní Stejskalová žáky seznámila s laboratorním nádobím, 
vyloudila zvuky z různě velkých kádinek, namíchala barevnou 
duhu, ukázala žákům krystalky modré skalice a nakonec vysvět-
lila žákům, jak funguje běžná baterie a vytvořila baterii z citro-
nu. / Čermáková Anna

„V úvodu jsme se rozdělili na historiky a detektivy, zavzpomínali 
na minulý seminář a následovala aktivita očního kontaktu, kdy 
jsme si vyzkoušeli vystěhovávání lidí z obcí v době kolektivizace 
a měnovou reformu. Přesunuli jsme se v čase do Prahy na Sta-
roměstskou radnici, kde probíhal konkurz na architekta, který 
bude „poctěn“ realizací největšího památníku v Evropě. Stal se 
jím Otakar Švec, zkusili jsme vytvořit z papíru návrh na sousoší 
a následně napsat oslavnou báseň. Byla to hrozná doba. Paní 
lektorka nám zároveň představila jména uvězněných lidí za ve-
lezradu, a i jména těch, kteří dostali trest smrti. Tíživou dobu 
jsme si odlehčili vzpomínkami na fronty, které se stály na všech-
no. Byla to opravdu temná doba, byli jsme rádi, že jsme se zase 
vrátili zpět do roku 2023 a těšili jsme se na hodinu tělocviku“. / 
Ullmannová Ivana, IX. B
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První školní ples
V sobotu 25. 3. se uskutečnil za podpory vedení školy 1. ples 
žáků devátých tříd. Ples se uskutečnil v restauraci Opera, která 
pro žáky a jejich rodiče připravila drobné občerstvení.

Během celého večera nás provázel Jára Diviš, který citlivým 
výběrem hudby podpořil skvělou atmosféru plesu. Na úvod se 
představili tanečníci z TŠ StormDance se svými vystoupeními. 
Za pomoci ředitele taneční školy, pana Marka Poláčka, se mohli 
žáci společně s rodiči naučit waltz a cha-chu. Pro všechny pří-
tomné byla připravena také tombola a volba krále a královny 
plesu. Celý večer provázela uvolněná nálada, kterou na svých 
fotkách dokázal skvěle zachytit pan fotograf Tomáš Kerhat.

Ples se, troufám si říct, vydařil. A to i díky pomoci žáků de-
vátých tříd, z nichž někteří pomáhali s přípravou.

Moc děkujeme všem zúčastněným za báječnou atmosféru.  
/ Lechnerová D., Vozábalová I. a Čápová M.

Učení naruby
Dne 28. březen je dnem vyhlášeným k poctě učitelům. Na naší 
škole ho slavíme tak, že žáci druhého stupně si vyzkouší uči-
telskou profesi a věnují tak celých 45 minut svého času svým 
mladším spolužákům z prvního stupně. Tato akce se těší každý 
rok velké oblibě, a to jak u dětí samotných, tak i u učitelů, kteří 
jsou rádi, že si starší žáci jejich profesi vyzkouší a že zjistí, že učit 
druhé není vždy tak jednoduché, jak by se mohlo někdy zdát.

Noc s Andersenem
Spaní ve škole! Hurá! Vždy se strhne pozdvižení, když se přiblíží 
další ročník Noci s Andersenem. Tradiční celorepubliková akce 
se letos konala v pátek 31. 3. v prostorách naší školy, kde se 
tohoto projektu tradičně zúčastnila i naše třída v plném počtu. 
Tento projekt, jehož hlavním cílem je podpora čtenářství, se již 
23 let pořádá po celé České republice. Knihovny, školy, kluby 
i dětské domovy v ČR, v Evropě, ale také v zámoří tak jednou 
ročně otevírají své brány, aby děti vybavené polštářky a spacá-
ky mohly i v noci naslouchat čtení pohádek, na které v dnešní 
uspěchané době není doma tolik času. Všichni se těšili, jak si 
odpoledne, večer a noc se svými kamarády užijí. S dětmi jsme 
si připomněli, jak vznikla tradice Nocí s Andersenem, 100. výro-
čí narození ilustrátorky Heleny Zmatlíkové, 100. výročí narození 
Daisy Mrázkové, 180 let od vzniku Andersenovy pohádky Ošk-
livé káčátko..., děti si na letošní noc připravily bohaté občerst-
vení, přinesly si spoustu her, knih, ze kterých jsme si četli. Děti 
mimo čtení tvořily, hrály hry a plnily úkoly. Noc s Andersenem 
se nám vydařila, ale co je hlavní…děti strávily čas zase trochu 
jinak. Mnohé z nich vstaly od svých počítačů, tabletů nebo te-
levize a věnovaly se sobě, svým kamarádům a naplno si vychut-
návaly každý okamžik. Hans Christian Andersen řekl: „Pověz mi, 
jak trávíš čas, a já ti povím, kdo jsi. ”

Jako vždy – i tento 23. ročník stál za to! Andersenovské dob-
rodružství jsme si opět užili a už teď očekáváme to příští.

Závěrem patří velké poděkování vedení školy, které nás 
podporovalo v realizaci. / Vlachová Lucie

UPCYCLING DAY
Pondělí 27. března se neslo na naší škole ve znamení upcyclin-
gu, tedy snahy dát již starým a neužitečným věcem nový smy-
sl. Děti vytvořily řadu originálních výrobků, květináčů, různých 
hraček, vynálezů a dekorací, děvčata z druhého stupně si do-
konce sama ušila nové oblečení i s doplňky.

Tématu upcyklace se žáci též věnovali se svými učiteli v rám-
ci výtvarných výchov a pracovních činností. / Šnajdrová Helena

A jak prožívali tento den žáci 2. stupně, kteří jako učitelé 
předstoupili před své mladší spolužáky?

Žák 8.B si svou odučenou hodinu chválil: ,,Učil jsem mate-
matiku se svým kámošem Erikem ve třídě 2.A. Bylo to skvělé, 
dost jsme si to užil, šlo to přesně podle plánu. Děti byly šikovné 
a na konci hodiny dostaly odměny a byly spokojené.“

Další žákyni 8.B se vyučování také líbilo: ,,Učila jsme s Anet 
1.A a strašně mě to bavilo. Zdálo se mi hezké, jak už o přestáv-
ce k nám děti přišly a povídaly si s námi. Na hodinu jsme jim 
připravily pracovní list i různé hry. Děti se při všem moc snažily, 
a i když se ze začátku styděly, později se už nebály nás se na 
něco zeptat. Určitě to byla skvělá zkušenost a zážitek.“ / Šna-
jdrová Helena
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Laboratoř robotiky
Ve středu 5. 4. třídy 6. B a 6. D navštívily na ČVUT laboratoř 
robotiky, kde nás pan Ing. Petr Kolář, Ph.D. velmi vřele přijal 
a provedl nás moderním strojírenstvím. Nejprve jsme si vy-
slechli zajímavou přednášku o tom, co je to strojírenská výrob-
ní technika, jaké jsou její možnosti a využití v běžném životě. 
Poté jsme se přesunuli do laboratoří robotiky, kde jsme si vy-
zkoušeli, jaké je to pracovat s roboty. Například bychom vám 
uměli vysvětlit, co je kooperační robot. Byl to pro nás všechny 
nevšední zážitek. / Benešová Vendula

Den zlepšení školy
20. duben byl u nás zasvěcen zlepšení školy. Žáci pod vedením 
paní učitelek vyzdobili školní chodby svými krásnými výtvory 
a mohli se také prostřednictvím ankety vyjádřit k tomu, co 
by chtěli na naší škole zlepšit. Celkem se do akce zapojilo asi 
200 žáků z prvního i z druhého stupně. Děti psaly své návrhy 
na list papíru a vhazovaly je do připravené krabice. Žáci často 
zmiňovali témata jako je stravování, akce školy a její výzdoba. 
Nejčastěji psali, co by si přáli od našich paní kuchařek uvařit 
k obědu. Většinou se děti vyjadřovaly velmi slušně, poprosily, 
poděkovaly a někdy se i podepsaly.

Jejich návrhy jsme si potom pečlivě pročetli, věnovali jsme 
se jim i na pedagogické radě a budeme se jimi zabývat i nadále.

Některé návrhy patřily mezi úsměvnější, například přání 
mít na chodbě želvy v akváriu, velké plyšové kočky v každé tří-
dě, třídy jen pro holky nebo znovuzavedení fyzických trestů. 
Jiné byly velmi přínosné, například přání zavedení více akcí 
typu různých tematických dnů, třeba i nějaké soutěže, vlastní 

Velikonoční výlet na zámek Loučeň
Náš první jarní výlet teplotami připomínal spíš prosinec, ale 
užili jsme si ho. Zámkem nás provedla dáma v dobovém kostý-
mu a celou prohlídku udržela pozornost dětí svými zajímavost-
mi o rodu Taxisů. Děti byly vzorné a se zájmem poslouchaly. 
Po prohlídce nás čekala tvořivá dílna a venkovní labyrint, tam 
jsem se bála nejvíce já, ale nakonec všichni našli cestu zpět J./ 
Svobodová Naďa

divadlo, kde by dobrovolníci připravili vystoupení pro rodiče, 
organizování pečící/vařící soutěže, k obědu palačinky (s nute-
llou nebo s marmeládou), více květin ve třídách, více se zamě-
řit na finanční gramotnost, na podporu duševního a fyzického 
zdraví, nebo věnovat se více přípravě na volbu povolání.

Vzhledem k tomu, že se tato akce těšila velké oblibě, tak ji 
jistě budeme v příštích letech opakovat. Všem dětem moc dě-
kujeme za jejich podnětné návrhy. / Šnajdrová Helena

Muzeum Karlova mostu, Pražský hrad
Dne 20. 4. jsme společně se žáky 7. C podnikli výlet do Prahy. 
Nejprve jsme navštívili muzeum Karlova mostu. Děti se dozvě-
děly, jak probíhala výstavba Karlova mostu, připomněly si také 
osobnost Karla VI., Jana Nepomuckého a Anežky Přemyslovny. 
Součástí exkurze byla plavba lodí po Vltavě, během níž nám ka-
pitán povyprávěl o historii mostů přes řeku Vltavu, stejně jako 
o významných stavbách, které jsme mohli z lodě pozorovat. 
Výlet jsme zakončili procházkou po Pražském hradě, kde jsme 
si kromě Zlaté uličky prohlédli také katedrálu svatého Víta, Vác-
lava a Vojtěcha. Myslím, že jsme si všichni výlet i přes nepřízeň 
počasí užili a budeme na něj rádi vzpomínat. / Zmrzlíková Lucie

Čarodějnický den v 1. D
V pátek 30. 4. byla třída 1. D plná čarodějek a čarodějů. Na 
úvod si děti ve skupinách vymyslely zaklínadlo a podle návo-
du připravily vlastní kouzelný lektvar. Po náročném výkonu na 
ně čekal odpočinek při nácviku létání na koštěti a čarodějných 
hrách. Odpočatí se pak mohli čarodějové a čarodějky pustit do 
pavoučího počítání a barevných příkladů. Celý čarodějnický 
den jsme po obědě zakončili pohádkou a písničkou Pět ježibab. 
/ Pallová Petra
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Ozdravný pobyt Vysoké nad Jizerou
Třídy 5. C, D, 3. C a 1. B se v termínu 9.-13. 5. 2023 zúčastni-
ly ozdravného pobytu ve Vysokém nad Jizerou, který pořáda-
la agentura ve spolupráci s naší školou. Celotýdenní program 
měl společné téma Mágové. Dopoledne se děti učily se svými 
paní učitelkami a odpolední a večerní aktivity vedli instruktoři 
z agentury. Děti byly rozděleny do oddílů, stavěly příbytky, sou-
těžily ve sportovních disciplínách a hudebních i kuchařských 
soutěžích. Poslední den byly vyhlášeny výsledky a vítězové od-
měněni. / Soukupová Jana

Liga proti rakovině
Dne 10. 5. se vydaly žákyně 9. ročníků (Klára Klepšová, Kristýna 
Dušková, Nela Králíková, Marie Dreveňáková, Sára Fiury, Tereza 
Zemanová a Rozálie Kotroušová) do ulic města Odolena Voda 
nabízet symbol Ligy proti rakovině - měsíček lékařský. V letoš-
ním roce byla sbírka zaměřena na prevenci nádorů  průdušek 
a plic. Celkem se podařilo vybrat 9564,-KČ. Děkujeme všem, 
kdo přispěli. / Malá Monika

Závěrečné obhajoby 9. ročníků
Ve středu 17. 5. 2023 proběhly první obhajoby závěrečných 
prací žáků 9. ročníků. Obhajoby zahájila třída 9. A a všichni žáci 
se úkolu zhostili se ctí. Vypracování vlastních prací a především 
pak jejich obhajoba je pro naše žáky zkouškou všech dovednos-
tí, které na zdejší škole během svého studia získali. A není žáka 
ani žákyně, které by nedostihla jistá nervozita z veřejné prezen-
tace. O to větší radost pak nastává, když se vše povede. A le-
tošní prezentace všech devátých tříd prokázaly připravenost 
a velké nasazení svých autorů a pevně věřím, že tato zkušenost 
bude pro naše dnes již bývalé studenty velmi prospěšná v je-
jich dalším studiu na střední škole. A navíc je to velmi důstojné 
rozloučení se základní školou. / Pavlíková Radka

Po stopách praotce Čecha  
a ohlédnutí do pravěku
V úterý 23. 5. třídy 6. A a 6. D podnikly výlet do History parku v Led-
čicích. Ačkoli počasí k nám nebylo zprvu příliš shovívavé a v History 
parku se pohybují návštěvníci převážně venku pod širým nebem, 
doufali jsme celou cestu do Ledčic, že se obloha umoudří a dovolí 
nám realizovat naše plány. A skutečně se tak stalo!

Děti si nejprve zahrály po menších skupinkách na hledače 
archeologických nálezů, kdy s detektorem kovu prozkoumáva-
ly pole a hledaly jakékoli připomínky lidského osídlení z doby 
železné. Někteří tak nacházeli mince, staré kusy a zbytky ná-
strojů, různé železné hřeby. Následně byly děti po třídách roz-
děleny do dvou skupin a postupně se seznamovaly s řemesly 
a běžnou prací pravěkého člověka. Měly tak možnost vyzkoušet 
si různé způsoby mletí obilí, vrtání kamene pravěkou vrtačkou, 
rozdělávání ohně pomocí různých křesadel či broušení kamene 
do požadované ostrosti. Také se dozvěděly, kde si založit ves-
nici tak, aby nejlépe odpovídala reliéfu krajiny a využívala jej 
k prospěchu a ochraně svých obyvatel a seznámily se s ukázkou 
způsobu zhotovení látek.

Exkurze do Národního divadla

V pondělí 15. května žáci 8. B společně se svými kamarády z 8. 
C navštívili Národní divadlo v Praze. Prohlédli jsme si krásný in-
teriér divadla a dověděli jsme se mnoho zajímavých informací.
I když nám dnes počasí moc nepřálo, výlet jsme si moc užili. / 
Šnajdrová Helena
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Vystoupení v domovech seniorů  
v Bořanovicích a Kobylisích
Ve čtvrtek 25. 5. vystoupil pěvecký kroužek pod vedením paní 
učitelky Hlavínové a kroužek gymnastiky paní učitelek Volhej-
nové a Peisarové v Domově seniorů Hortenzie v Bořanovicích.

Pro klienty domova si společně připravili program složený 
z písní, které děti natrénovaly během školního roku, a gymnas-
tických skladeb s akrobatickými prvky.

V pondělí 29. 5. pak stejná skupina dětí potěšila svým vy-
stoupením také obyvatele Domova seniorů v Kobylisích. 

Program měl u obyvatel domova velký úspěch. Dokonce si 
s dětmi některé z písní s chutí zazpívali. / Peisarová Kateřina

Přednáška o psím spřežení
Dne 25. 5. se děti ze školní družiny Veverek, Soviček a Ještěrek 
zúčastnily přednášky o psím spřežení. 

Navštívila nás paní Lucie Mullerová se svými 9 pejsky a dě-
tem vyprávěla o tom, co je mushing. Děti se dozvěděly základní 
informace, jak takový mushing probíhá a jaká je příprava na 
závody. Co vše je potřeba mít za vybavení a jak se o pejsky sta-
rat. Mohly si prohlédnout základní vybavení, které musher po-
třebuje, od káry na kolečka až po saně, na kterých jezdí v zimě, 
postroje, oblečky, botičky, kotvu, vozík s boudami, ve kterém 
se pejsci převážejí. Děti si vše mohly prohlédnout a dokonce se 
vžily do role pejsků a vyzkoušely si tahat káru jako psí spřežení. 
Někteří odvážlivci si také zkusili vlézt do boudičky, ve které se 
pejsci převážejí. A nesmělo samozřejmě také chybět mazlení, 
které bylo nejoblíbenější částí přednášky. / Havlínová Kateřina

Pobyt v Ledčicích byl ukončen odpočinkem a obědem. Tak-
to posilněni jsme vyrazili na zdolání naší nejznámější hory, a to 
hory Říp. Každý z nás vyšel nahoru svým tempem. Občerstvení 
v místní hospůdce nám bylo sice odepřeno, ale odměnou nám 
byl poslech části pověsti O praotci Čechovi ze známé knihy Aloise 
Jiráska Staré pověsti české.  Také jsme si prohlédli rotundu sv. Jiří 
a připomněli si důležitou symboliku tohoto místa, které vždy pro 
naše dějiny mělo. / Pavlíková Radka, Predigerová Jitka

Včeličková oslava u Rákosníčků
V oddělení Rákosníčků proběhl včeličkový projekt „,MEDÁ-
NEK“. Celé jaro jsme se seznamovali se životem včel. Provázela 
nás kniha „Pohádkové včely“ a Jana a Petr Cihlářovi z Kopeče. 
Na jejich farmě jsme byli také na exkurzi. Dostali jsme od nich 
i plástev medu na ochutnání.

V družině jsme vyráběli vče-
ličkové dekorace, hráli včeličkové 
hry a poslouchali písničky o včel-
kách. Jednu písničku nám složila 
písničkářka z Českého Ráje Ma-
ruška Špačková, která za námi 
přijela na včeličkovou oslavu do 
družiny. Na oslavě dětem hrála 
na kytaru nejen písničku o včel-
kách, ale mnoho dalších písniček. 
Ke včelkám se vrátíme na chvilku 
ještě v září a potom až  na jaře, 
kdy budeme prohlubovat naše 
znalosti. / Mazurová Marcela

Den bez batohů
No Backpack Day neboli Den bez batohů je dnem, kdy žáci mají 
přinést učení v čemkoliv jiném, než je batoh. V tento den žáci 
chodí do školy bez batohů a všechny knihy a školní potřeby nosí 
v podivuhodných nádobách. Cílem této akce je připomenout 
milióny dětí na celém světě, které musí ujít spousty kilometrů 
při jejich pěší cestě do školy. Knihy a školní pomůcky přitom 
nosí v improvizovaných zavazadlech, protože si nemohou do-
volit školní aktovky.

V naší škole se tento den konal 1. června. Děti si i bez ba-
tohu dokázaly poradit a své školní pomůcky si do školy přines-
ly například v kočárcích, kufřících, zahradních kolečkách, pa-
pírových krabicích, kbelících či v košících. Kreativitě se meze 
nekladly, takže nebylo divu, že žáci své učebnice také uložili 
do pouzdra na kytaru, přepravky na kočku, rance, plastového 
bobu a nákupního vozík. / Šnajdrová Helena

(dětská říkanka)

Každá škola má svůj konec, jako měla začátek,
a co skončí, to už nikdy nejde vrátit nazpátek.
Je to pravda, je to pravda, je to pravda – hepčí!
I když máme školu rádi, prázdniny jsou lepší!

Červen je měsíc kdy se finišuje, horečně se stíhá vše, na co 
během roku nebyl čas a s posledním dechem se všichni snaží 
užít si společných chvil co nejvíce, protože je to i měsíc, kdy 
dochází po hektické snaze prvních dnů i k jakémusi uvolně-
ní a zklidnění. Letos stejně jako loni byl tento měsíc doslova 
nabyt školními výlety, školami v přírodě, soutěžemi, turna-
ji a také loučením. Protože červen je ve školním roce také 
měsícem, kdy řada věcí končí. A tak se loučí děti s družinou, 
některé se svými učiteli, jiné s prvním stupněm a deváté roč-
níky se loučí s celou svou povinnou devítiletou docházkou. 

Každá škola 
má svůj konec
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Den dětí v 6. A
Ve čtvrtek 1. 6. jsme slavili Den dětí. V tento den byl také vy-
hlášen Den bez baťohu. A u nás v 6. A se této výzvy skutečně 
zhostily děti velmi zodpovědně. Mohli jsme je tak potkat s kuf-
ry, nákupním vozíkem, košíkem či jinými různorodými a často 
velmi vynalézavými přenoskami.

Den jsme začali v kuchyni. Děti byly rozděleny na čtyři týmy 
a společně vytvořily nepečený dort z piškotů. I přesto, že zá-
kladní recept byl stejný, vzešly nám čtyři různé výtvory. To pro-
to, že každá skupinka zvolila jiné ovoce a jinak dorty ozdobila. 
Než se svačinka rozložila, odskočili jsme si na kraj Malého háje 
zasportovat. Pan učitel Kolář připravil velmi pěkný orientační 
běh. Nejúspěšnějšími bloudily byl tým nazvaný We are from 
Zimbabwe ve složení Lukáš, Patrik a Tomáš. Protože se naštěstí 
všichni nakonec našli, mohli jsme se pustit do hodování. Kromě 
vlastnoručně vyrobených dobrot si také děti velmi pochutnaly 
na slaných šnecích z listového těsta, které ráno připravila asis-
tentka Míša. Konec dne pak vyplnila společenská hra Activity.

Věříme, že si všichni svůj den náležitě užili, vyzkoušeli si 
i něco nového a získali společně nové zážitky. / Pavlíková Rad-
ka, Kolář Jan, Žílová Míša

A děti zpívaly...
Pěvecký kroužek pod vedením Mgr. Kateřiny Hlavínové zakončil 
svou letošní sezónu vystoupením pro rodiče. Rodiče i prarodiče 
si přišli poslechnout své ratolesti, jak jim to zpívá, a že jim to šlo. 
Rozezpívali celou třídu i  dospěláky. V programu zazněly lidové, 
umělé i moderní písně, mezi ně patřil i sbor z Prodané nevěsty 
Proč bychom se netěšili, radostná píseň Když máš v chalupě or-
chestrion a vystoupení zakončila strašící píseň Duch.

Odpoledne bylo vydařené a všem se moc líbilo; vždyť Do-
kud se zpívá, ještě se neumřelo (Jarek Nohavica), takže zpívej-
me s chutí... / Ullmannová Ivana

Den s IZS
Dne 9. 6. 2023 proběhlo na fotbalovém hřišti setkání se slož-
kami IZS. Představit se nám přijeli hasiči z AERO Vodochody, 
BESIP, policisté z Krajského ředitelství policie Středočeského 
kraje, kriminalistický technik, psovodi, pracovníci dopravního 
inspektorátu, policejní preventistky a zdravotnická záchranná 
služba.  Akce se zúčastnily děti ze 4. a 5. tříd a děti ze školní 
družiny. Všichni jsme se dozvěděli mnoho zajímavostí o práci 
jednotlivých složek a také si mohli některé věci vyzkoušet „na 
vlastní kůži“.

Děkujeme všem zúčastněným za jejich vstřícnost, ochotu 
a čas, který nám věnovali. / vychovatelky školní družiny

Zážitkový program „Bezpečný pes“
Dne 13. 6. 2023 se všechna oddělení školní družiny zúčastnila 
zábavně-naučného programu s názvem „Bezpečný pes“.  V prv-
ní řadě se děti naučily poznávat řeč psího těla, jeho mimiku 
a varovné signály. Jak reagovat při setkání s cizím psem, jak se 
zachovat, popřípadě se bránit. Děti si osvojily techniky, které 
jim pomohou chránit se v případě útoku psem. Pes Gucci, který 
za námi přijel, byl neuvěřitelně klidný a společenský. Na závěr 
programu si děti pejska mohly pohladit. Děkujeme za hezkou 
a naučnou přednášku. / vychovatelky ŠD

Dětský den pro žáky prvních tříd
Na Den dětí si žáci ze tříd 8. B a 8. D připravili řadu zábavných 
disciplín pro své mladší spolužáky z prvních tříd. Sportovně zamě-
řené dopoledne probíhalo během prvních čtyř vyučovacích hodin 
v Malém háji. Děti z prvních tříd a z 2. B po přivítání dostaly lísteč-
ky se svými jmény a měly za úkol projít jednotlivá stanovitě s úko-
ly. Za každý splněný úkol děti získaly razítko. A za splněné úkoly na 
děti čekala sladká odměna. Děti si mohly vyzkoušet různé disci-
plíny, například střelbu z luku na terč, slalom na koni, házení šišek 
do koše, čtení nahlas, kvíz o zvířátkách, opičí dráhu a mnohé další. 

Osmákům, prvňáčkům i druhákům se akce moc líbila. Malí 
účastníci se dokonce na některá stanoviště vraceli i podruhé, 
aby si úkol mohli znovu vyzkoušet. Organizátory z osmých tříd 
práce s dětmi také bavila. Velkou radost jim též udělala odmě-
na, kterou dostali od paní učitelek z prvního stupně za pořádá-
ní sportovního dopoledne. Tou odměnou byly zmrzlinové na-
nuky. / 1. A, 1. B., 1. C, 1. D, 2. B, 8. B, 8. D a jejich paní učitelky
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Vyhodnocení čtenářské výzvy
V uplynulém školním roce proběhla 
na naší škole „Čtenářská výzva“. Žáci 
prvního i druhého stupně přidávali 
postupně knihy, které přečetli, do 
pomyslné společné „knihovny“- 
plakátu na chodbě školy. Soutěž 
skončila 31. května a nyní už víme, 
že žáci, kteří se do ní zapojili, za celý 
školní rok stihli přečíst celkem 827 
knih. A to už je pořádná knihovna!

Nejúspěšnějšími čtenáři za prv-
ní stupeň se stali Michael Demuth 
(2.C), Ondra Ševčík (2.A), Dominik 
Trnobranský (5.A) a za druhý stu-
peň Adriana Nelly Bezdíčková (7.A), 
Tereza Báliková (8.B) a Lucie Běha-
nová (8.C).

Všem zúčastněným děkujeme za úžasný společný výsledek 
a vítězům gratulujeme a přejeme mnoho dalších příjemných 
chvil u čtení. / Demuthová Adéla

Veverky se loučily s družinou
Uteklo to jako voda a třetí rok ve školní družině je u konce. Ač 
jsme spolu byli jen jeden rok, dost jsme toho spolu zažili. Pro 
děti jsem si připravila rozloučení s družinou stylově. V pátek 
16. 6. jsme se vydali od školy pěšky do Úžic do Resortu svět 
na minigolf. Počasí nás ze začátku trochu potrápilo, když nám 
chvilku pršelo, ale pak vylezlo sluníčko a vše bylo úžasné. Děti 
hrály přes dvě hodiny minigolf. A poté jsme se  přesunuli do 
úžického obecního parku, kde na nás už čekala pizza. 

Ještě jednou tímto velice děkuji paní Bergmannové, díky 
které si děti pochutnaly na zmrzlině a paní Kotěšovcové, která 
zařídila a přivezla dětem pizzu. Velice si toho vážíme já i děti.

Děkuji Vám všem, dětem i rodičům za spolupráci během 
celého roku a za to, že máte tak skvělé děti. Budou mi opravdu 
chybět. / Havlínová Kateřina

About the penguins, who wants to fly
Na závěr školního roku žáci 4. B a 4. D předváděli svým spolužá-
kům, co se naučili v hodinách anglického jazyka. Společně na-
studovali krátkou minihru v anglickém jazyce O tučňákovi, kte-
rý se chtěl naučit létat. K jednotlivým rolím si žáci vyrobili sami 
i loutky a kulisy. Příběh se všem dětem líbil. / Hovadová Edita

Techmania Plzeň  
– školní výlet tříd 8. B, 8. C a 8. B
Ve středu 28. června se děti z 8. B, 8. C a 8. D vypravily spo-
lečně se svými paní učitelkami do Techmania Science Center 
v Plzni. Naši žáci si v expozici mohli vyzkoušet řadu technických 
vynálezů a experimentů. Například zjišťovali, jak fungují moto-
ry a aerodynamická síla, v laboratoři hledali lék na smrtící zká-
zu, dozvěděli se spoustu zajímavostí o vesmíru nebo zkoumali 
infračervené záření.

Všem se moc líbil program Science On a Sphere, tedy pro-
jekce na kulovou plochu o průměru 1,7 metrů. Bavila nás také 
Science Show na téma „Tekutý dusík“, díky které jsme se dozvě-
děli více informací o práci s tekutým dusíkem a o jeho účincích. 
/ Šnajdrová Helena

Výlet na Sněžku a do Dvora Králové
Letošní přírodovědná exkurze se nám vyvedla. Počasí nám přá-
lo, místa byla zajímavá a měli jsme možnost dozvědět se mno-
ho o fauně i flóře. 15. 6. jsme vyjeli za zvířaty do Safari parku 
ve Dvoře Králové. Občas sice pršelo, ale bylo možné se schovat, 
takže jsme si celou zoologickou zahradu užili. Využili jsme míst-

ního safari busu a za vyprávění pana průvodce jsme se podívali 
přímo do výběhů kopytníků, vodních ptáků a lvů. Zoo ve Dvoře 
Králové je unikátní nejen svým safari, ale také velmi dlouhou 
tradicí chovu a navracení zpět do divočiny mnoha druhů zvířat 
- zejména zeber, žiraf, antilop a nosorožců. Ve Dvoře Králové 
najdou návštěvníci také galerii Zdeňka Buriana s jeho velkými 
plátny nejen s pravěkou tématikou.

Druhý den nás čekalo seznámení s typickými znaky, flórou 
a faunou hor. Sněžka a její okolí patří díky své poloze k nejmra-
zivějším částem Evropy. Zde nám odborným průvodcem byla 
paní učitelka Nováková a také mnoho informačních tabulí, 
které jsme potkali cestou ze Sněžky přes Luční boudu, Výrov-
ku atd. Užili jsme si dokonalé výhledy, lehký větřík, pár stupňů 
nad nulou a občasný mírný déšť a věřím, že jsme si odnesli také 
nové poznatky. / Skýpalová Jitka
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Rozloučení s devátými ročníky
A je to tu zas. Devět let uteklo jako voda a další naši svěřenci 
opouští bezpečí našich školních škamen a vylétají s nadšeným 
očekáváním ven, do šírého světa. Všichni se zdárně dostali na 
střední školy, obhájili své ročníkové práce a v červnu již jen 
odpočívali a užívali si poslední dny, kdy byli spolu. Vedle tra-
dičního volejbalového zápasu proti týmu učitelů, si děti užily 
poslední zvonění a ve čtvrtek 29. června proběhlo pro všechny 
vycházející třídy slavností rozloučení v restauraci Opera v Do-
línku. Přejeme všem absolventům povinné školní docházky, 
aby se jim na jejich nových působištích dařilo a aby k nám ně-
kdy našli cestu zpět. / Pavlíková Radka

Charitativní běh TeriBear
Po dvou letech jsme měli konečně zase možnost zúčastnit se 
charitativního běhu TeriBear. Od rána jsme se obávali o poča-
sí, ale nakonec vše dobře dopadlo. Když jsme přijeli do Pra-
hy, přestalo pršet a po celou dobu běhu (60 minut) jsme měli 
příjemné počasí bez deště. Když jsme všichni doběhli (došli), 
vyčerpaně jsme se přesunuli do autobusu a v tu chvíli se s námi 
Praha loučila opět deštivě.

Tímto děkujeme za účast 29 žákům, díky kterým se podaři-
lo jménem naší školy přispět částkou 6 000,- Kč (jako skupina 
jsme naběhali 240,5 km). Je fajn si zasportovat a ještě k tomu 
posloužit dobré věci! Těšíme se zase za rok! / Kolář Jan

Lyžařský kurz na Benecku 2023
Chůze, lyže, smích – vyhlížíme sníh! Toto heslo platilo celý le-
tošní kurz. Den před odjezdem na kurz, díky velmi nepříznivým 
sněhovým podmínkám, nám v našem středisku zavřeli posled-
ní lanovku, kterou mohli využívat všichni účastníci. Museli jsme 
za sněhem na sjezdovky, kde ještě jezdily vleky. Lyžovali jsme 
ve ski areálu Aldrov a Herlíkovice, kam jsme dojeli objednaným 
autobusem. Podmínky pro lyžování byly i tady na hraně únos-
nosti, ale všichni naši lyžaři se toho nezalekli a dobu strávenou 
na lyžích využili do poslední chvíle. Čas, kdy jsme nebyli na ly-
žích, jsme využili k procházkám do okolí. Vyšli jsme na rozhled-
nu Žalý, obešli běžecký areál k bufetu na Rovinkách a poznali 
okolní obce. Podvečerní a večerní čas žáci vyplnili hrami v míst-
nosti a diskotékou. Věříme, že příští rok si zalyžujeme více. Skol! 
/ Míčková Šárka

Školáci na horách
Naše škola tento rok pořádala dva lyžařské výcvikové kurzy, je-
den ozdravný pobyt s lyžováním pro mladší žáky a jeden lyžař-
ský zájezd.

Krušné hory byly druhým výjezdem a to v termínu od 5. 2. do 
10. 2. 2023. Vybrala se lokalita se skiareálem Plešivec, který není 
tolik známý. To nám dalo tu výhodu, že jsme mohli jezdit celé 
dny nahoru a dolů, aniž bychom čekali dlouhé fronty. Ubytovali 
jsme se v obci Pernink v krásném menším penzionu. Počasí bylo, 
až na první den, slunečné a lehce mrazivé. Sníh byl, a to nejen 
na sjezdovkách. Kurzu se zúčastnili pouze pokročilí lyžaři, kteří 
tak mohli zdokonalovat své jezdecké dovednosti. Jedno dopole-
dne jsme si vyzkoušeli běžky a jeden večer jsme si zalyžovali pod 
noční oblohou. Vše vyšlo tak, jak mělo. Krásné počasí, dostatek 
sněhu, ideální podmínky pro lyžování a příjemné ubytování.

Za sněhem a pohybem na čerstvém vzduchu vyrazili i žáci 3.-
5. tříd. Konkrétně do Plání pod Ještědem, kde byli žáci ubytovaní 
a lyžovat chodili do Ski areálu Ještěd. Sněhu bylo dostatek nejen 
na sjezdovkách, ale i mimo, tak mohli kromě lyžování trávit od-
poledne hraním her na sněhu a zvládli postavit i iglú. Každý večer 
je čekal společný program, kdy ve skupinách plnili různé úkoly. 
Celý program měl jedno společné téma Yetti, kterého si i nako-
nec společnými silami vytvořili. Ve čtvrtek čekal žáky výlet do 
Liberce do IQlandie, kde si to všichni náramně užili. Byl to krásný 
týden plný sluníčka a už těšíme zase na příští rok.

Sportovní den mládeže s TAJV  
– Národní finále v Poděbradech
Ve dnech 3.-4. 12. 2022 v Městské sportovní hale v Poděbradech 
proběhl závěrečný šampionát národní sportovní soutěže Spor-
tovní den mládeže s TAJV - Národní finále v Poděbradech

V rámci semifinálových kol soutěže TAJV proběhl soutěžní den 
i s žáky naší školy, nominaci do národního kola získali 3 žáci, účast 

Již tradiční sportovní rubrika se snaží přinést přehled nejdů-
ležitějších sportovních aktivit, které se v uplynulém školním 
roce odehrály. Snaha podporovat v dětech lásku k pohybu je 
patrná z každé této akce. Ze všech bych ráda zmínila úspěch 
našich volejbalistů, kteří vybojovali krásné druhé místo 
v krajském turnaji a jarní roztančení, které opět ukázalo, ko-
lik různých sportovních kroužků a aktivit u nás na „Vodolce“ 
máme a jak šikovné děti tu jsou.

Sportovní rubrika

potvrdil pouze 1 žák, a to Jáchym Novák. Jáchym vzorně repre-
zentoval svým jménem na turnaji právě naši základní školu, obec 
i kraj. Umístil se na úžasném 5. místě. Patří mu velká gratulace. 
Tímto mu jménem naší školy moc děkuji. / Ullmannová Ivana
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Turnaj ve vybíjené
Dne 27. 4. se vybrané děti ze čtvrtého a pátého ročníku zúčast-
nily turnaje ve vybíjené v Čelákovicích. Počasí nám vyšlo vel-
mi hezké, sluníčko svítilo. Na turnaji bylo přítomno celkem 13 
týmů z okolních škol. Naše škola skončila na 10. místě. Do příš-
tího roku víme, na čem zapracovat. Důležitější pro nás ovšem 
je, že jsme si turnaj velmi užili a už se těšíme na další ročník. / 
Šplíchalová Kateřina

Výlet do lanového centra
Dne 18. 5. 2023 jsme se s žáky 2. stupně zúčastnili výletu do lano-
vého centra v Praze- Vysočanech.

Počasí nám vyšlo nádherné, slunečné. Děti byly rozdělené 
do týmů, ve kterých sbíraly body za zdolané překážky. Jejich 
úkolem bylo nejen lézt, ale také se vzájemně jistit a podporo-
vat. Některé překážky vyžadovali spolupráci více lezců, jiné byli 
pro jednotlivce.

Výlet jsme si velmi užili a doufáme, že příští rok se účastní-
me opět se stejným úspěchem a soutěživostí dětí. / Šplíchalová 
Kateřina

Výlet do Jump Parku
V úterý 23. 5. jsme se společně se třídou 7. D vypravili na výlet 
do Jump Parku v Letňanech. Užili jsme si skákání ve všech mož-
ných podobách. Program byl hodinový, což se ukázalo být zcela 
dostačující, protože nám postupně docházely síly. Akce se nám 
všem moc líbila. / Benešová Vendula, 6. B

Republiková přehlídka  
pohybových skladeb v České Třebové
V sobotu 27. 5. vyjela skupina 41 dívek z kroužku gymnastiky 
na přehlídku pohybových skladeb do České Třebové. Akce se 
konala pod záštitou České asociace sportu pro všechny. Na pře-
hlídce bylo k vidění 26 vystoupení sportovců z celé republiky ve 
věku od 3 let až do věku seniorského.

Dívkám z Odoleny Vody se vystoupení moc povedla a sklidi-
ly za ně velký potlesk. Za odměnu si domů vezly drobný dárek 
a pamětní medaili. / Peisarová Kateřina

Jarní roztančení se vrátilo a my byli u toho

Sezónu jsme završili lyžařským zájezdem do Rakouska, kam 
jsme se opět vydali po třech letech nucené pauzy. To bylo ra-
dosti! Vybrali jsme si stejný penzion Glocknerhof v oblasti Zell 
am See jako v roce 2020. Sněhové podmínky byly příznivé a po-
časí nám též přálo. Kromě jednoho dne jsme si užívali azurové 
nebe a sluníčko. Na svazích bylo poměrně méně lyžařů, a tak 
jsme měli možnost vyzkoušet si různé trasy, včetně dětských 
parků, vleky, lanovky a po vydatném lyžování jsme si mohli po-
chutnat na pravé alpské kuchyni. O alpské pohodě svědčí i při-
ložené fotografie. / Kolář Jan

V pátek 12. 5. se po několika letech odmlky opět pořádalo Jar-
ní roztančení. Akce organizovaná pod záštitou města Odolena 
Voda, na které se představí kroužky věnující se nejen tanci, ale 
pohybu jako takovému v Odoleně Vodě a jejím blízkém okolí.

Za školu se ho zúčastnili žákyně a žáci sportovních kroužků, 
které pracují při naší škole nebo oddílů, které využívají prostory 
školy k tréninkům. Bylo to naprosto úžasné, děti cvičily s chutí, 
radostí a s velkým nasazením.

Dík patří organizátorkám, cvičitelkám a za naši školu paní 
učitelce Lohniské, Peisarové a paní Volhejnové. Budeme se tě-
šit na další ročník / Ullmannová Ivana
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Jsme opět na bedně!!
Dne 7. 6. se naši žáci 7.–9.ročníků po roce opět účastnili kraj-
ského kola ve volejbalu. Okresním kolem, které se konalo 
v květnu, prošli bez ztráty bodu. Tentokrát jsme zamířili do Ne-
ratovic. Skupinu, kde jsme se utkali s Příbramí a  Kladnem, jsme 
2:0 vyhráli a v boji o postup do finále jsme 2:1 porazili Rozto-
ky. Posledním soupeřem nám byl Kolín, se kterým jsme po boji 
2:1 prohráli a celkově jsme se ve Středočeském kraji umístili na 
krásném druhém místě.

Školu reprezentovali: Jan Faltus, Matěj Polák, Václav Cho-
dura, Vít Albrecht, Michal Diviš, Adam Koudelka, Ondřej Mou-
ral, Jakub Matviak, Petr Oulík, Jakub Slezák.

Děkujeme a přejeme další úspěchy nejen na sportovním 
poli. / Malá Monika

Naše škola je od roku 2012 zapojena do mezinárodního progra-
mu Ekoškola. Kromě toho, že průřezové téma Environmentální 
výchova je trvalou součástí našeho Školního vzdělávacího pro-
gramu a tudíž se o tomto tématu děti učí napříč všemi ročníky, 
působí zde již řadu let Ekoparlament, který pracuje v programu 
Ekoškola, ale kromě toho realizuje řadu dalších aktivit pro své 
spolužáky i veřejnost z oblasti ochrany přírody. V Ekoparlamen-
tu pracují děti od 5. do 9. třídy.
Konkrétně se nám letos podařilo toto:
Na podzim jsme opět vyhlásili oblíbenou fotosoutěž, do níž po-
slalo své západy a východy slunce nad Vodolkou a okolím velké 
množství dětí ze všech ročníků.

Před Vánoci jsme zrealizovali také velmi žádané odpoledne 
pro družinu s přírodovědnou tématikou. Děti si na stanovištích 
vyzkoušely kromě tradičního třídění různé poznávačky, skládač-
ky, křížovku a za kvízem se proběhly po celém pavilónu E.

Dne 1. 2. se starší ekoparlamenťáci účastnili celorepubli-
kové konference pro mládež Změňme klima, která se konala 
na Staroměstské radnici a byla přenášena přes internet. Zde 
si účastníci poslechli 4 velmi zajímavé příběhy lidí aktivních 
v ochraně přírody a s těmito lidmi mohli diskutovat. 

Po novém roce jsme se zaměřili na nejtěžší úkol letošního 
roku – obhajobu titulu Ekoškola. Titul Ekoškola školy obhajují 
každé 3 roky a je s tím spojeno mnoho přípravné práce, která 
je zejména na členech Ekoparlamentu. Paní učitelka je jen mo-
derátor a pomocník. Když nastal Den D = den obhajoby titulu 
– 20. 4. – byli jsme perfektně připraveni a děti (bez přítomnosti 
paní učitelky) výborně prezentovaly naši několikaletou práci, 
provedly auditorky po škole a vše jim vysvětlily. Na obhajobě 
se také velkou měrou podílela paní Srbová, která školu a její 
ekoaktivity prezentovala z pohledu vedení.

Zde musím velmi poděkovat našim tradičním pomocnicím – 
všem vyučujícím pracovních činností na 2. stupni, které se sta-
rají o vynášení obrovského množství tříděného odpadu a péči 
o zeleň ve škole i na školním pozemku. Největší dík patří Věře 
Hudečkové a Martině Novákové.

Titul Ekoškola jsme obhajovali v týdnu, který byl celý „eko“, 
protože jsme si tradičně připomínali Den Země (22. 4.) něko-
lika aktivitami. Jednou z aktivit byl Den zlepšení školy v rámci 
projektu Hrdá škola, o němž si můžete přečíst jinde. Další vel-
kou akcí byl ekostánek, což je nejoblíbenější akce našeho týmu. 
Ekostánek mohou navštívit všichni před vyučováním, během 
velké přestávky a odpoledne před budovou školy je přístupný 
i veřejnosti. Letos jsme ho pořádali podruhé a již se těšíme na 
další rok. Prodáváme zde naše výrobky, výrobky z dílen a vý-
pěstky z pracovních činností a od některých vyučujících.

Během „ekotýdne“ jsme se také zapojili do celorepublikové 
akce Kampaň obyčejného hrdinství a zkusili jsme si na pár dní 
změnit své zvyky a chovat se šetrněji k přírodě.

Na jaře město organizovalo každoroční akci Ukliďme Česko 
– Ukliďme Vodolku. Do této akce se také individuálně zapojuje 
družina, která vždy uklízí místa, kam po obědě chodí.

Přehazovaná 5. tříd
Dne 26. 6. se všechny 5. třídy sešly na Sokoláku, aby sehrály 
turnaj v přehazované. Každá třída postavila 2 družstva. Každé 
družstvo hrálo se všemi dalšími kromě své vlastní třídy. Turnaj 
trval 4 vyučovací hodiny. Všichni hráli moc pěkně a některé zá-
pasy byly velmi vyrovnané.

V konečném pořadí se na 1. místě umístila třída 5. D, na 2. 
místě 5. C, 5. B byla třetí a bramborovou medaili získala 5. A. 
Dětem se turnaj moc líbil a těší se na další příští rok. / Skýpa-
lová Jitka

Tradiční volejbalový zápas  
učitelé versus deváťáci
V úterý 27. 6. 2023 se za krásného slunečného počasí usku-
tečnil tradiční volejbalový zápas mezi učiteli a vycházejícími 
deváťáky. Proti týmu učitelů nastoupila postupně družstva slo-
žená z žáků jednotlivých tříd 9. ročníků.

I přes mohutné povzbuzování žáků dalších tříd školy de-
váťáci všechny čtyři zápasy (podle očekávání) prohráli. Drama-
tické boje byly plné legrace, ale i emocí, které ke sportu patří. 
V každém případě je to výzva pro budoucí deváťáky, aby se 
pokusili zatím pro ně hodně bídnou statistiku vylepšit. / Holý 
Martin - člen vítězného družstva učitelů

Ekovýchova na naší 
škole ve školním  
roce 2022/23
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Hálkovo pírko 
V letošním roce se opět konala recitační soutěž Hálkovo pírko, 
které se zúčastnili žáci prvního i druhého stupně. Po dvou le-
tech jsme opět mohli zažít atmosféru třídních kol i kol školních.  
V konkurenci jednotlivých kategorií měla porota opravdu těž-
ký úkol vybrat ty nejlepší. Všem soutěžícím děkujeme za účast 
v soutěži a za předvedené výkony. 

Slavnostní vyhlášení výsledků proběhlo 6. prosince v rodném 
domku Vítězslava Hálka. Krásnou adventní atmosféru podtrhly vý-
kony těch nejlepších recitátorů ze všech kategorií. Akci přišel také 
podpořit starosta města Odolena Voda Ondřej Prášil a předsedky-
ně kulturní komise Tereza Prášilová. Kulturní komisi děkujeme za 
finanční příspěvek na nákup knih pro jednotlivé účastníky.

Letošní rok jsme měli poprvé také možnost znovu porovnat 
výkony našich soutěžících s výkony dětí z MŠ a ZŠ nám. Svobo-
dy v Praze 6, ZŠ Panenské Břežany, ZŠ Líbeznice, ZŠ Zdiby a ZŠ 
Klecany, které k nám přijely na vánoční setkání recitátorů 12. 
prosince.

Učebnou zněly básně různých českých i zahraničních auto-
rů a několik odvážlivců se pustilo i do přednesu prózy.  A i přes-
tože se jednalo o nesoutěžní setkání, přece jen se jeden oceně-
ný vítěz našel –  Tomáš Jílek ze ZŠ nám. Svobody, Praha 6 zaujal 
všechny svým přednesem i výběrem textu a odnesl si ocenění 
ředitelky školy za výrazný přednes. Zážitek to byl pro všechny 
jistě nezapomenutelný.

Na závěr byla pro všechny účastníky připravena sladká od-
měna, knížka a účastnický list, který jim dnešní den bude při-
pomínat.

Děkujeme komisi školské a volnočasové za finanční příspě-
vek na nákup knih pro jednotlivé účastníky. / Smetanová Jana

Čtenářské dílny na prvním stupni
Žáci a žákyně od 3. do 5. třídy zaznamenávají do čtenářských 
listů knihy, které přečtou doma a ve škole je představují každé 
2 měsíce. Na konci 5. třídy tak mají 
pěknou památku na tyto roky a na 
to, co přečetli. Od 3. do 5. třídy se 
náročnost záznamu zvyšuje a při-
dávají se také další úkoly s tím spo-
jené. I prezentace ve škole je ná-
ročnější. Kromě čtení se tak děti učí 
mluvit před „obecenstvem“. Zde je 
několik ukázek složek žáků a žákyň. 
/ Skýpalová Jitka, 5.D

Na konci května nás ještě čekala akce s dopravní témati-
kou. Připravili jsme si velkou informační kampaň, kterou jsme 
chtěli přesvědčit děti i rodiče, že není třeba vždy jezdit do ško-
ly autem a existují zdravější a levnější varianty. Součástí akce 
bylo monitorování počtu přijíždějících aut jedno ráno a pak 
po kampani následující týden další ráno. Výsledkem byl drob-
ný úbytek, který ale není statisticky významný. Na příští rok si 
připravíme další aktivity, kterými budeme chtít děti motivovat 
k jiné dopravě.

Ve dnech 15. a 16. 6. jsme se vydali na tradiční dvouden-
ní přírodovědně zaměřený výlet. Navštívili jsme Safari park ve 
Dvoře Králové a podívali jsme se na Sněžku, kde nám erudova-
ným průvodcem byla paní učitelka Martina Nováková.

Největší slávu si holky z 9. a 8. třídy užily, když jsme byli 
pozváni na předávání titulu Ekoškola na Staroměstskou rad-
nici. Celé dopoledne bylo velmi slavnostní, potkali jsme tam 
další školy a skautské klubovny z 23 míst v republice. S jednou 
školou jsme si domluvili na příští rok užší spolupráci. Doufáme, 
že také vyjde nabídka spolupráce se skauty a užší spolupráce 
s naším městem.

V oblasti ochrany přírody na naší škole se nerealizuje pouze 
Ekoparlament, ale během školního roku i jednotliví vyučující 
zadávají ve svých předmětech úkoly, které s touto oblastí sou-
visí.

Touto cestou bych chtěla poděkovat všem zaměstnancům 
školy, žákyním a žákům a jejich rodinným příslušníkům, kteří se 
do akcí školy v této oblasti zapojují. / Skýpalová Jitka

V této části naší ročenky si připomeňme události, které se 
mi nepodařily zařadit do přehledu ročních aktivit, ale roz-
hodně by na ně nemělo být zapomenuto. Ať už to jsou ně-
které významné soutěže, úspěšná reprezentace naší školy 
na rozličných olympiádách a soutěžích, tak také jistě stojí 
za připomenutí řada nápaditých výukových hodin z prvního 
i druhého stupně.

Letem světem 
jednotlivými předměty
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Reklama
V hodinách českého 
jazyku slohu jsme pro-
bírali také publicistické 
útvary. Jedním z nich 
je právě reklama. Nej-
dříve jsme si meto-
dou myšlenkové mapy 
ujasňovali, co o tomto 
útvaru vůbec známe 
a následně jsme si do-
plňovali další získané 
informace. Dnes již 
víme nejen, co to vlast-
ně reklama je, kdy ji 
člověk začal používat 
poprvé, co by se v ní 
nemělo vyskytovat, kde všude se s ní můžeme setkat a jak pů-
sobí na děti, ale také jaký vztah mám k reklamě já a lže rekla-
ma. V čem ano a v čem ne.

Výstupem se nám staly naše návrhy na reklamu. / Predige-
rová Jitka, 8.D

Úspěchy našich žáků  
v matematických soutěžích
V letošním školním roce se na naší škole konalo několik mate-
matických soutěží pro žáky z druhého stupně.

Nejprve se konala Matematická Pythagoriáda. Po proběh-
nutí školního kola postoupili nejlepší řešitelé z každého ročníku 
do kola okresního. Naši školu reprezentovali celkem čtyři žáci. 
Lenka Skýpalová z 9. C, Anička Weberová z 8. C, Ondřej Kadlec 
ze 7. C a Inna Lasáková z 6. B. Nejlépe si vedla Lenka Skýpalová, 
která získala 13 bodů a umístila se ve své kategorii na krásném 
2. místě.

Další soutěží byla Matematická olympiáda, která je zná-
ma svou náročností. Děti se nejprve mohly zúčastnit školního 
kola, ve kterém samostatně řešily několik úloh doma ve svém 
volném čase, a své řešení odevzdávaly učitelům matematiky. 
Z tohoto kola vzešli dva úspěšní řešitelé, kteří postoupili do 
kola okresního. Oba dva si i v tomto kole vedli naprosto skvěle 
a opět patřili mezi úspěšné řešitele. Lenka Skýpalová z 9. C se 
umístila na 3. místě a Lukáš Hyška z 9. D na sdíleném 5. - 7. 
místě. Oba tímto postoupili do krajského kola, kde opět zazářili 
a znovu oba skončili mezi úspěšnými řešiteli.

Poslední soutěží byl Matematický klokan. V této soutěži pro-
běhlo pouze školní kolo. Nejúspěšnější ze všech 26 soutěžících 
byl Lukáš Hyška z 9. D a Klára Bečvářová ze 7. C. Naši žáci si vedli 
velmi dobře i ve srovnání s ostatními školami v okrese Praha-vý-
chod. V kategorii Kadet pro 8. – 9. ročníky a odpovídající ročníky 
víceletých gymnázií se soutěže v okrese Praha-východ zúčastnilo 
celkem 1274 řešitelů. Náš nejlepší řešitel Lukáš Hyška se z toho-
to celkového množství umístil na krásném 17. místě. V kategorii 
Benjamín pro 6. – 7. ročníky a odpovídající ročníky víceletých 
gymnázií se v našem okrese do soutěže celkem zapojilo dokonce 
1506 řešitelů. Naše nejlepší řešitelka Klárka Bečvářová se z toho-
to množství umístila na parádním 25. místě.

Jsem moc ráda, že se nám podařilo motivovat děti k účas-
ti v těchto soutěžích a jsem pyšná na jejich osobní úspěchy, 
kterých dosáhly díky své pracovitosti a chuti dělat i něco nad 
rámec svých povinností. / Jonášová Petra

Angličtina v 9. třídách
Na pracovním trhu je znalost angličtiny vysoce ceněná, v mno-
hých oborech je brána jako samozřejmost. Někteří z žáků 9. 
tříd budou již toto léto získávat své první pracovní zkušenosti 
a mnozí budou, v rámci brigády, poprvé prokazovat svou schop-
nost komunikace v angličtině. Proto jsme se v hodinách anglič-
tiny zaměřili na to, jak vlastně taková pracovní nabídka vypadá, 
jaké informace většinou obsahuje a jak na ni odpovědět. Žáci 
si vyzkoušeli vytvořit svou vlastní nabídku práce. Následně si 
z nabídek jednu vybrali a odpověděli na ni. / Mundy Jana

Okresní kolo soutěže v AJ
V listopadu a prosinci se konalo školní kolo soutěže v anglickém 
jazyce. Již tradičně se soutěžilo ve dvou kategoriích - 6.-7., 8.-
9. ročník. Po absolvování písemné i ústní části vzešli z každé 
kategorie dva vítězové, kteří v březnu reprezentovali naši ško-
lu v Čelákovicích v okresním kole soutěže. Mohli tak porovnat 
své jazykové vědomosti a dovednosti s žáky z jiných základních 
škol. V mladší kategorii soutěžil Patrik Hafsi a Bui Duc Thang, 
oba dva žáci 7. ročníku. Ve starší kategorii nás reprezentoval 
Petr Holý z 8. třídy a Kristýna Kyselová z 9. třídy. Všem čtyřem 
výše jmenovaným patří poděkování za vzornou reprezentaci 
školy a Patrikovi Hafsi gratulace ke krásnému čtvrtému místu.  
/ Nováková Marie

Regionální kolo v šachu
V úterý 7. 3. 2023 se zúčastnilo 5 žáků z 1. stupně šachové 
soutěže v DDM v Neratovicích, kde měli příležitost zahrát si 
s jinými školami. Soutěže se zúčastnily děti z prvního ročníku 
(Josefína Pilařová, Stela Stehlíková) z druhého (Jonáš Čakurda, 
Marek Vaňásek) a 1 žákyně z ročníku třetího (Kateřina Pejšová).
Žáci tvořili 4členné smíšené družstvo s 1 střídajícím náhradní-
kem a hráli 6 kol. Někteří soutěžící byli na turnaji poprvé a je 
obdivuhodné, jak zvládli hrát se staršími dětmi ve věkové kate-
gorii do 10 let. Naši žáci vybojovali krásné 4. místo. Všem velmi 
gratulujeme. / Jelínková Lucie

Žijeme ve 3D
Ke tvorbě 3D modelů na naší škole vyu-
žíváme hlavně program Tinkercad (volně 
dostupný na tinkercad.com) a k 3D tisku 
pak 3D tiskárny od firmy Prusa Research, 
konkrétně hlavně model Prusa MINI+. Bě-
hem školního roku vznikla v Tinkercadu 
spousta 3D návrhů, z nichž některé dosta-

Zeměpisný program  
„Čína – říše za Velkou zdí“
Při tomto projektu se žáci 7. ročníku ocitli v rozsáhlé, historic-
ké a mystické Číně. Seznámili se s místními menšinami, zvyky 
i tradicemi. Prohlédli si odlehlý venkov i hektické moderní me-
tropole. Poznali lahůdky čínské kuchyně a zjistili, jak se správ-
ně pije čaj. Na závěr promítání byla soutěž, ze které si pozorní 
žáci odnesli plakáty, které organizátoři nafotili. Podle ohlasu se 
program líbil a žáci se těší na příští rok, kdy bude představena 
africká země Tanzanie. / Míčková Šárka
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Kurz první pomoci
V letošním školním roce opět proběhl na celé škole kurz první 
pomoci. V prvním ročníku se děti seznámily se zásadami posky-
tování první pomoci při krvácení nejen z řezných ran, ve dru-
hém ročníku s popáleninami a dušením a ve třetím až sedmém 
ročníku byly letos nově děti seznámeny s poskytováním první 
pomoci při dopravních nehodách. Zároveň si opětovně vyzkou-
šely masáž srdce na figurínách, jak volat záchrannou službu, co 
a jak správně v rámci první pomoci říct, a hlavně jak se celkově 
chovat a zachovat klid. Toto je součástí kurzu každý rok a v dě-
tech to přirozeně upevňuje povědomí o tom, co dělat v rámci 
té opravdu první pomoci. Věříme, že tyto pravidelné kurzy mají 
smysl při případné záchraně lidského života. Děti byly nadšené, 
záchranáři je aktivně zapojili do všech možných situací, které 
mohou nastat. Už se těšíme na další rok, kde budeme všichni 
zase o úroveň výš. / Lohniská Monika, metodik prevence ZŠ

Balada o zanedbané péči
Matouš Beneš, Karel Thomson – třída 4. A

U lednice dítě stálo, z plna hrdla křičelo.
Nic v lednici nebylo a dítě se moc zlobilo.
Proto nahlas zvolalo: „Mámo! Co bude k obědu? Maso?“
„Ne, to bude ve středu.“
„Ale rohlík na mém talíři leží hrozně sám! Neboť jsi mě zane-
dbala, 
sociálku zavolám!“
„Pojď si proň, ty sociálko, pojď, vem si ji, lenošku!“
Záhy je tu sociálka, nandá pouta na pokožku.“
„Jak je tohle jenom možné?“ divila se máma.
„Dala jsem mu rohlík, přesto nyní ve vězení budu sedět sama.“

Jak jsme skládali básně
Nejen v hodině českého jazyka a literatury, ale také v hodinách 
angličtiny se žáci věnují kreativnímu psaní a skládání básní. Ob-
líbené jsou akrostichy, tedy básně, v nichž počáteční písmeno 
každého verše tvoří slovo. Obzvláště podařený byl akrostich 
Laury Plecháčové ze 7. B. Přečíst si můžete také báseň Jáchyma 
Lohniského ze 7. B.

Halloween is a day of ghosts
All kids love it the most 
�osts of costumes, people meet
Lots of kids going for trick-ot-treat
Owls flying through the night
World is without light
Europe creted this in the past
English traditins will last
Nothing will replace our Halloween!

Laura Plecháčová 7. B

We used to play on the same side,
Together we would run and hide
From all the foes who tried to find
Our week spots and break our binds.
But now they moved my friend away
To another team, where he’ll play.
And though I know I should be glad
I’m very angry and sad.

Jáchym Lohniský 7. B
Nováková Marie

Beseda „Bezpečnost na internetu“
Ve všech 8. ročnících proběhla beseda na téma „Bezpečnost na 
internetu“ se zaměřením na platební karty (workshop) se dvě-
ma zaměstnanci Komerční banky. Děti byly seznámeny s typy 
platebních karet, možnostmi jejich zneužití, ale i možnostmi 
jejich ochrany. Byly také upozorněny na podvodné webové 
stránky a dostaly rady, jak je poznat. Děti měly o finanční pro-
blematiku zájem a v diskusi se ptaly na nejrůznější věci s tím 
spojené. / Hudečková Věra

ly díky tiskárnám i fyzickou podobu. Největší úspěch však dlou-
hodobě mají meče, lopaty, krumpáče, sekery a motyky ze světa 
Minecraftu. Pozitivní ohlas měla i spolupráce s Ekoparlamentem, 
pro který žáci navrhovali pavouky, listy, brouky, apod. Tyto výrobky 
pak byly součástí sortimentu Ekostánku. / Holý Lukáš

V samém závěru si připomeňme práce našich žáků. Jsou to 
jen střípky toho, co stihnou děti vytvořit během roku. Ale po-
suďte sami, nejsou šikovné?

Tvorba našich žáků
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Úvaha: Kniha nebo film?
Je lepší kniha nebo film? Tuto otázku si klade spousta lidí po ce-
lém světě. Oboje má určité své výhody i nevýhody, spousta lidí 
se pravděpodobně víc dívá na filmy. Přitom, když se začtete do 
nějaké skvělé knihy, čtete ji klidně celý týden v kuse, zatímco 
film vám zabere pouze dvě hodiny a je to jen zábava na jeden 
večer. Jenže když dospělí chodí do práce a děti do škol a na 
kroužky, nemají pak už náladu na čtení a chtějí si jen sednout 
doma na pohovku a pustit si film, u kterého budou odpočívat.

Jaký mám já názor na knížky? Proč si myslím, že je důležité 
celý život číst různé knihy? A jaký žánr mám nejraději? Podle 
mě jsou knížky výborný prostředek, jak se odtrhnout od všech 
problémů a starostí, které každý zažívá. Když se ponořím do 
zajímavé knihy, nemůžu přestat. Čtu pořád a celý svět v knize si 
představuji a s hlavním hrdinou zažívám hromadu dobrodruž-
ství. Nejhorší je, když skvělá kniha skončí a já musím vybrat 
novou. Jak si vybrat tu správnou knihu? Myslím si, že tohle je 
na čtení vždy nejhorší. Zvolit si novou knihu, která mě bude 
doopravdy bavit, je opravdu složité. Důležité je zvolit si správ-
ný žánr. Já mám asi nejraději fantasy. Poté se můžete zeptat 
kamarádů, zda by vám něco doporučili. Také je dobré zajít do 
knihovny a prohlédnout si hodně různých knih.

Proč se mi zdá, že spousta lidí se raději podívá na film a ne-
přečte si knihu? Myslím si, že spousta lidí se vymlouvá na to, 
že nemají čas na čtení. Přitom skoro každý by si nějaký ten 
čas našel. V dnešní době je velmi populární sledovat filmy. Je 
pravda, že kvalita filmů je v dnešní době hodně dobrá a po-
řád se lepší. Výhoda filmu je, že si vše můžete dobře představit 
a klidně u filmu uklízet nebo například vařit, zatímco u knihy 
ne. Také vám zabere jen pár hodin a nemusíte tím strávit celý 
týden nebo i déle jako u knihy.

Já mám nejspíš v poslední době raději čtení knih, ale když 
jsem byla mladší, filmy mě zajímaly více a číst mě vůbec neba-
vilo. V současnosti se ale na filmy dívám také často a baví mě 
to. Myslím si, že je dobré číst knihy, ale zase to úplně nepřehá-
nět a klidně se s rodiči nebo s kamarády podívat na nějaký ten 
film. / Matoušková Sára, 8.B

Fejeton: „Co kdyby se otočil čas“
Uvažovali jste někdy o tom, že bychom se v čase neposouvali 
dopředu, ale začali se vracet? Představte si, že by s každým 
novým rokem byly technologie zaostalejší, svět čím dál tím 
mladší a životní podmínky stále komplikovanější. Vezměte si 
třeba to, kolik let je od vynálezu mobilu. Co kdyby za takových 
pětadvacet let mobily přestaly existovat, zvládli byste to? 
A co teprve vaše děti a další generace. Kolik let by lidstvo za 
těchto podmínek rozumně fungovalo a přežilo? Všechno, co 
jsme dosud zažili, by bylo stále před námi, nejen to dobré, ale 
samozřejmě i to špatné. Na světě by začalo ubývat předmětů, 
na které jsme byli zvyklí a na něž bychom se chodili dívat do 
muzea. Třeba na takovou kreditní kartu. Doufám, že taková si-
tuace nikdy nenastane, ale rozhodně to je téma k zamyšlení. 
/ Zajíček Vojtěch, 8. A








